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سامانـه پيامكى صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و  ايد  ه هاى خود   را از طريق  
اين پيامك  به صفحه زندگى  ارسال فرماييد  .
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شبكه هاى اجتماعى خارجى 
ملزم به دريافت مجوز شدند

مهــر: مطابق بــا سياســت ها و 
اقدا م هاى ساماندهى پيام رسان هاى 
اجتماعى كه توســط شوراى عالى 
فضاى مجازى به تصويب رســيده 
اســت، و با هدف فراگيــرى پيام 
رســان هاى اجتماعــى داخلــى، 
شبكه هاى اجتماعى خارجى براى 
فعاليت در ايــران، ملزم به دريافت 
مجوز شــدند. طبق اين مصوبه در 

صورتى كه بيش از 50 درصد سهام پيام رسانى متعلق به شخص ايرانى بوده 
و ميزبانى آن تنها در داخل كشور انجام شده و امكان اعمال حاكميت در آن 

وجود داشته باشد، پيام رسان اجتماعى داخلى در نظر گرفته مى شود.
حفظ و صيانت از هويت ملى و دينى، قابليت پيشگيرى از جرايم و مديريت 
و اعمال مقررات و قوانين كشور، اعتمادسازى و صيانت از حقوق شهروندى، 
حريم خصوصى، امنيت ملى و عمومى، ذخيره ســازى و پردازش داده هاى 
عظيم مرتبط با فعاليت شــبكه هاى پيام رســان اجتماعى در داخل كشور 
و ممانعت از دسترســى غيرمجاز به آن ها، توسعه و تسهيل توليد محتواى 
داخلى و ارتباطات سالم اجتماعى و اقتصادى براساس نيازمندى هاى داخلى 
و ارزش هاى ايرانى اســلامى و نيز بسترســازى و حمايت از پيام رسان هاى 

اجتماعى داخلى، از جمله سياستهاى مدنظر در اين مصوبه است.
مطابق با بند الف ماده 2 اين مصوبه، وزارت ارتباطات و فناورى اطلاعات به 
منظور مديريت و ساماندهى پيام رسان هاى اجتماعى ملزم به تهيه و تدوين 
شرايط و ضوابط اعطاى مجوز فعاليت به پيام رسان هاى اجتماعى داخلى و 
خارجى در كارگروهى با عضويت نمايندگان (معاونان) وزارت ارتباطات، وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامى، وزارت اطلاعات، معاونت علمى و فناورى رياست 
جمهورى، دادستانى كل كشور، سازمان تبليغات اسلامى، نيروى انتظامى 
جمهورى اسلامى ايران (پليس فتا)، سپاه پاسداران انقلاب اسلامى و سازمان 
صدا و سيماى جمهورى اسلامى ايران شد. اين وزارتخانه بايد اين آيين نامه 
را حداكثــر ظرف مدت يك ماه به مركز ملى فضاى مجازى براى تطبيق با 

سياست هاى مصوب شوراى عالى فضاى مجازى ارائه دهد.
مطابق با تبصره 2 اين ماده، براى پيام رسان هاى اجتماعى خارجى متقاضى 
مجوز، انجام ذخيره سازى و پردازش داده ها در داخل كشور و معرفى نماينده 

رسمى حقوقى  تام الاختيار داخلى الزامى است. 

مجازى فضاى 

بازار همراهسلامت

ايسنا: براساس جزييات جديدى كه از كدهاى اسپيكر هوشمند «اپل» دريافت 
 4k شــده، آيفون 8 بــراى اولين بار با هر دو دوربين جلــو و عقب با كيفيت
و ســرعت 60 فريم بر ثانيه فيلمبردارى خواهد كرد. به گزارش ديلى ميل، با 
توجه به اطلاعاتى كه از اســپيكر هوشمند جديد «اپل» با عنوان «هوم پاد» به 
دست آمده، دوربين هاى آيفون 8 با كيفيت 4k  و با سرعت 60 فريم بر ثانيه 

فيلمبردارى مى كند.
برخى توســعه دهندگان چندين سر نخ از آيفون 8 را در كدهاى اصلى «هوم 
پاد» مشاهده كرده اند. آن ها در روزهاى اخير چندين مورد از ويژگى هاى آيفون 

8 را فاش كرده اند. ابتدا وجود يك دوربين مادون قرمز و صفحه نمايش بدون لبه را تأييد كردند، سپس خبر از به كارگيرى فناورى 
تشخيص چهره و حذف دكمه «هوم» و وجود يك دوربين هوشمند دادند. شايان ذكر است كه افزايش سرعت فيلمبردارى بر حسب 

فريم بر ثانيه مى تواند به برنامه هاى واقعيت افزوده در «ios 11» كمك كند. 

آيفون 8 چه فناورى هاى جديدى دارد؟
مهر: يافته هاى يك مطالعه جديد نشــان مى دهد بيمارى هاى سبك زندگى 
مانند فشــارخون بالا و مشكلات مفاصل در بين افراد ساكن در برج هاى بلند 
شــايع تر است. طبق بررسى هاى اخير پژوهشگران مشخص شد در حدود 20 
درصد افراد بزرگســال بين 40 تا 55 سال داراى فشارخون بين 140 تا 159 

هستند كه نشانه فشارخون بالاست.
طبق اعلام ســازمان ســلامت جهانى، در بيمارى فشارخون بالا عروق خونى 
به طورمداوم موجب افزايش فشار مى شوند. هرچقدر فشار بيشتر باشد، قلب 

سخت تر عمل پمپاژ را انجام مى دهد. 
در يك بررســى جهانى سلامت مشخص شــد 40 درصد سالمندان بالاى 60 سال داراى مشكلات مفصلى مانند آرتروز يا پوكى 
استخوان هستند. به گفته محققان، نبود تحرك و فعاليت فيزيكى ناشى از سكونت در ساختمان هاى بلند، عامل پرخطر ابتلا به 

فشارخون بالا و مشكلات مفاصل است.

برج نشينان بيشتر گرفتار فشارخون مى شوند

اين  واعظى:  رهــا  زندگى/ 
روزها، با هر اداره، دســتگاه و 
دانشگاهى كه سر و كار داشته 
باشــيم، بايد كارهاى ادارى خود را از روى 
سيســتم و با استفاده از اتوماسيون خودكار 
ادارى دنبــال كنيــم. در ســال هاى اخير، 
حتى پرداخت جريمه خودروها و يا قبوض 
خدماتى نيــز به صورت سيســتمى انجام 
مى شــود و ديگر براى ارائه درخواست نصب 
كنتورهاى مختلف نيز، لازم نيست به اداره 
خدماتــى مربوطه در منطقــه خود مراجعه 
كنيم و تنها بايد به صورت سيســتمى اين 

اقدام را پيگيرى كنيم.
رمز بقاى ادارات و سازمان هاى مختلف و ادامه 
موفقيت آميز فعاليت هاى آن ها در گروى مجهز 
شدنشــان به ابزارهاى رقابتى عصر اطلاعات 
وارتباطات، يعنى سيستم هاى مرتبط با فناورى 
است. مجهز شدن ادارات به اين سيستم ها را 

اتوماسيون ادارى مى گويند.

   اتوماسيون ادارى چيست؟
اتوماســيون ادارى، شــامل نرم افزارى است 
كــه داراى بخش هاى مختلفى مانند كارتابل، 
گردش كار، داشــبورد مديريتى و ساير موارد 
مشابه مى باشــد. استفاده كنندگان از اين نرم 
افزار مى توانند با ارسال نامه در كارتابل يكديگر، 
بين بخش هاى مختلف يك ســازمان، ارتباط 

ايجاد كنند.
حتى تلفن هاى گويــا و اطلاعيه هايى كه به 
صورت پيامك براى كارمندان و متقاضيان يك 
اداره يا ســازمان ارسال مى شود نيز، بخشى از 

اتوماسيون ادارى محسوب مى شود.

حجم كارها و اهميــت اطلاعات در تمامى 
ســازمان ها، ادارات و شــركت ها با وجود 
اســتفاده از كاركنان متعدد شــاهد رشدى 
روزافزون اســت. به اين ترتيب برنامه ريزى، 
ســازماندهى، كنترل و نظــارت بر عملكرد 
فعاليت هاى درون سازمانى يكى از مهم ترين 
معيارها به حساب مى آيد و توسعه و كاربرد 
فناورى اطلاعات در ســازمان هاى امروزى، 

پيش نيازى اساسى محسوب مى شود.
پس طبيعى است كه كشــور ما نيز، از زمانى 
كه در راه الكترونيكى شــدن گام برداشته، در 
سازمان ها و ادارات خود به سيستم اتوماسيون 
ادارى مجهز شــده باشد. اما اينكه اتوماسيون 
ادارى تا چه اندازه جايگزين سيستم دفترى و 
سنتى گذشته شده است و تا چه اندازه توانسته 
بر سرعت اجراى كارهاى ارباب رجوع بيفزايد، 

جاى بسى تأمل دارد!

   مكملى بر سيستم دفترى ادارات
در كشــورهاى پيشــرفته، بــا بهره گيرى از 
اتوماســيون ادارى، ديگر نيازى نيســت براى 
پيگيرى و پيشــبرد كارهاى ادارى، مراجعات 
متعددى به ســازمان يا اداره مربوطه داشت و 
درخواست ها بلافاصله به صورت الكترونيكى به 
ثبت مى رســند و پيگيرى و بررسى مى شوند. 
اما انتقادى كه در كشور ما بر اتوماسيون هاى 
ادارى وارد مى شــود، آن است كه پس از ثبت 
اتوماسيون ادارى،  درخواست هاى مختلف در 
براى پيشــبرد بهتــر كار لازم اســت پس از 
ثبت درخواســت خود، به صورت حضورى به 
مسئول مربوطه مراجعه كنيم و از او بخواهيم 
تا درخواست ما را بر روى سيستم اتوماسيون 
خود مشاهده و بررسى كند و در صورت لزوم 
براى پيگيرى به بخش بعدى ارجاع دهد، زيرا 
در صــورت مراجعه نكردن ما، ممكن اســت 

درخواستمان درون سيستم، ماه ها به صورت 
«در حال بررسى» باقى بماند!

   خلأ بزرگ در اتوماسيون ادارى
در برخى موارد نيز، متوليان يك سازمان ملزم 
مى شوند پس از ثبت يك درخواست به صورت 
سيستمى، آن را به صورت دفترى نيز ثبت كنند 
و در واقع اتوماســيون ادارى تبديل به مكملى 

براى سيستم دفترى قديمى شده است.
اين اتفــاق بخصــوص در اتوماســيون هاى 
دانشــگاهى بســيار اتفاق مى افتد. مثلاً براى 
بهره گيــرى از يــك خدمت، پس از ارســال 
درخواســت به صورت سيستمى، اگر به واحد 
مربوطه مراجعه نكنيم و از مســئول مربوطه 
درخواست چك كردن كارتابل سيستمى اش را 
براى رسيدگى به درخواستمان نداشته باشيم، 
ممكن است بررسى درخواست ما ماه ها طول 

بكشد و مشاهده و بررسى نشود.
به نظر مى رســد كه اين يــك خلأيى بزرگ 
در اتوماســيون ادارى كشــور است و هر چه 
سيستم ها به سمت هوشمندتر شدن مى روند، 
پر كردن چنين خلأهايى سخت تر خواهد شد.

بنابراين در راستاى بهبود اتوماسيون ادارى كشور 
و رسيدگى بهتر و سريع تر به درخواست هاى 
ارباب رجوع در ادارات و سازمان هاى مختلف، 
لازم است آموزش هاى جامع ترى به كارمندان 
ارائــه شــود و قوانين محكم تــرى در زمينه 
رســيدگى به درخواست هاى سيستمى براى 
آن ها وضع شود. شايد تنها در اين صورت بتوان 
به پيشرفت بيشتر اتوماسيون ادارى در كشور 
و هوشــمندتر شدن آن در آينده اى نه چندان 

دور، اميدوار بود.

رؤياى محقق نشده اتوماسيون ادارى در كشور ما

كاغذبازى را فراموش كن!

آتش بى توجهى 
جان ميانكاله را سوزاند

عباسعلى سپاهى يونسى: در چند روز اخير، يكى 
از غم انگيز ترين خبرهاى زيســت محيطى كه مخابره 
شد، آتش ســوزى در ميانكاله بود. آتش سوزى در هر 
جايى ضرر و زيــان فراوانى به بار مى آورد اما در جايى 
مانند ميانكاله كه ســابقه حفاظت آن به سال 1348 
مى رسد و به عنوان «منطقه حفاظت شده» تعيين شد، 
بايد از تعبير فاجعه استفاده كرد. ميانكاله، خليج گرگان 
و تالاب هاى اطراف آن، ســال 1354 به عنوان يكى از 
نخستين تالاب هاى بين المللى در كنوانسيون رامسر به 
ثبت رسيد. همان سال درجه حفاظتى آن به «پناهگاه 
حيات وحش» ارتقا داده شد و يك سال بعد نيز يونسكو 
آن را به عنوان «ذخيره گاه طبيعى زيســت كره» اعلام 
كــرد. اين مقدار از اهميت بايد باعث شــود مديران با 
حساســيت بالايى مراقب وضعيت اين منطقه مهم در 
كشورمان باشند، اما آتش سوزى اخير نشان داد با همه 
حرف هايى كه درباره داشته هاى محيط زيستى خود 
مى زنيم، هنوز در بر همان پاشنه سابق مى چرخد. هنوز 
ما در بخش امكانات حفاظتى كمبودهايى داريم، هنوز 
در بخش فرهنگى كارهاى انجام نداده بسيارى داريم و 
هنور كه هنوز است درك نمى كنيم كه از بين رفتن هر 
وجب از اين طبيعت يعنى چه و چه قدر زمان لازم است 

تا بازسازى شود.
در برخى خبرها آمده است 200 هكتار سوخته است در 
برخى خبرها 150 و در برخى خبرها بيشتر از اين و هر 
كدام از اين رقم ها باشد، عمق فاجعه را نشان نمى دهد.

در گفته هاى مديركل حفاظت محيط زيست مازندران 
مهم تريــن علت وقوع آتش ســوزى در شــبه جزيره 
ميانكاله، عوامل انســانى اعلام شــده است كه وزش 
باد به گســترش آن كمك كرده و البته در گفته هاى 
همين مســئول صحبت از اين شده است كه با وجود 
پيگيرى هاى متعدد و نامه نگارى با اداره كل مديريت 
بحران، متأســفانه هيچ گونه امكانات اطفاى حريق در 
شبه جزيره ميانكاله وجود ندارد. اين تأييد حرفى است 
كه پيش از اين زدم كه هنوز ما اهميت اين داشته ها را 
نمى دانيم؛ چرا كه اگر غير از اين بود، نبايد شــاهد اين 

فاجعه و بدتر از آن نبود امكانات باشيم.
با شروع تابستان و گرما هر از گاهى شاهد آتش سوزى 
در جنگل و مرتعى هســتيم، تالاب هايمان را خشك 
كرده ايم، فرسايش و نشســت خاك روز به روز بيشتر 
مى شــود و... داريم به كجا مى رويم و با اين ســرزمين 
مهربــان چه مى كنيم؟ كِى قرار اســت از خواب بيدار 

شويم؟ دارد دير مى شود...

زيست بوم

امشب سوپر جام اروپا بين من يونايتد با رئال مادريد

انگيزه بالاى مورينيو براى فتح سوپرجام
15

يك استاد ارتباطات: 
خبرنگار بلندگوى مسئولان نيست
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فرهنگ

فارس: رئیس دانشگاه 
آزاد بخشـــنامه نرخ 
شهریه سال تحصیلی 
بـــــرای   ۹۶  -  ۹۷
رشــته های تحصیلی 
علوم  و  غیرپزشــکی 
تا  از کاردانی  پزشکی 
دکتری تخصصی را ابلاغ کرد.   این بخشــنامه از 
سوی فرهاد رهبر به همه رؤسای واحدهای مراکز 
استان، رؤسای واحدها و مراکز آموزشی و سازمان 
سما ابلاغ شده و در آن قید شده است: »به منظور 
جذب نخبگان و کمک به تحصیــل دانش آموزان 
مناطق محروم و کاستن از بار مالی خانواده ها، شهریه 
ثابت و متغیر رشته محل های گروه غیرپزشکی بدون 
آزمون مقاطع کاردانی و کارشناســی که در نقشه 
جامع علمی کشــور دارای اولویــت بوده و کمبود 

دانشجو دارند، تا 50 درصد کاهش می یابد«. 

کاهش شهریه مناطق محروم 
وزیــــر  تســنیم: 
یازدهم  علوم دولــت 
به صــورت رســـمی 
تأیید کــرد در دولت 
دوازدهم وزیر نیست و 
خاکی صدیق به عنوان 
وزیر پیشنهادی وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری به مجلس شورای اسلامی 
معرفی می شــود. محمد فرهادی دیروز در حاشیه 
افتتاح ســاختمان دبیرخانه شورای عالی عتف در 
جمع خبرنگاران در پاسخ به این سؤال که معرفی 
دکتــر خاکی صدیق را به عنوان وزیر پیشــنهادی 
در دولــت آینده تأیید می کنید، گفت: این موضوع 
را تأیید می کنــم و وی برای تصدی این وزارتخانه 
انتخاب شده اســت. وی در پاسخ به سؤال دیگری 
درباره فعالیت خود در دولت آینده افزود: من معلم 

دانشگاه، مدرس، محقق و پزشک هستم. 

خاکی صدیق؛ گزینه نهایی 
فرهنگ: فرهنگسرای 
مهر همزمـــان با روز 
خبرنگار و با مشارکت 
روزنامه نگاران انجـمن 
از  مقــدس،  دفــاع 
خبرنــگار  خانــواده 
شهید محمود صارمی 
در ویژه برنامــه »پروانه های عصر خبــر« تقدیر و 
تجلیل می کند. این مراسم با حضور سهیل کریمی 
)مستندساز و کارگردان(، خبرنگاران، روزنامه نگاران، 
مسئولان نشریات محلی و سراسری، اصحاب رسانه 
و مدیران فرهنگی منطقه برگزار می شود. محمود 
صارمی هفتــم خــرداد ۱۳۴۷ در بروجرد به دنیا 
آمــد و ۱۷ مرداد ۱۳۷۷ در مزار شــریف همراه با 
۱0 دیپلمات ایرانی به شــهادت رسید. این برنامه 
امروز ساعت ۱0 در سالن فرهنگسرای مهر برگزار 

می شود. 

تجلیل از خانواده شهید صارمی 
فرهنگ: اســماعیل 
امینی، شــاعر، با بیان 
خلق  عــده ای  اینکه 
آثار سفـارشی توسط 
مورد  را  هنرمنــدان 
می دهند،  قرار  انتقاد 
کار  ایــــن  گفــت: 
به هیچ وجه ناهنجار نیست. بسیاری از شاهکارهای 
هنری ایران و جهان آثاری هســتند که به سفارش 
حکام یا ثروتمندان خلق شــده اند. مســجد شیخ 
لطف الله اصفهان، شاهنامه فردوسی و تابلوی لبخند 
مونالیزا همگی آثار سفارشــی هستند. گاهی لازم 
است که اثر هنری سفارشی باشد زیرا هنرمندی که 
چند سال از عمرش را صرف تولید اثر می کند نیاز 
به تأمین مالی دارد. وی افزود: شاعر الزاماً نباید زاهد 
و تارک دنیا باشد که احساس بی نیازی از مال دنیا 

کند و یا مبارزِ چریک باشد.

سفارش نویسی ناهنجار نیست 

کوتاه و خواندنی

ایرنا: مدیرعامل مؤسسه نمایشگاه های فرهنگی ایران از نمایش بیش از ۹50 عنوان 
کتاب در غرفه ایران در نمایشــگاه کتاب پکن خبر داد. امیرمسعود شهرام نیا درباره 
حضور ناشران شرکت کننده و عنوان کتاب هایی که در غرفه ایران به نمایش گذاشته 
می شــود، گفت: ۱۳ ناشــر و ۳ آژانس ادبی حدود هزار عنوان کتاب در زمینه های 

مختلف را در غرفه ایران به نمایش خواهند گذاشت. 
وی درباره ناشــران شرکت کننده در غرفه ایران افزود: با برنامه ریزی های انجام شده، 
انتشارات دانشگاه علامه طباطبایی با بیش از ۷0 عنوان کتاب در زمینه دانشگاهی، 
انتشارات »سمت« با بیش از ۷۶ عنوان کتاب در زمینه دانشگاهی و ادبیات، انتشارات 
»جامعه المصطفی العالمیه« با بیش از 80 عنوان کتاب در زمینه مذهبی و انتشارات 
کانــون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با بیــش از ۱00 عنوان کتاب در زمینه 
کودک و نوجوان در این نمایشــگاه حضور خواهند داشت. بیست و چهارمین دوره 
نمایشگاه کتاب پکن از یکم تا پنجم شهریور ماه برگزار می شود و ایران میهمان ویژه 

این دوره از نمایشگاه است. 

کتاب

ایران با بیش از 950 اثر 
در نمایشگاه کتاب پکن 

ایسنا: فریدون صدیقی، روزنامه نگار، درباره گره گشایی از مشکلات کار خبرنگاران 
گفت: نگاه دولت، مجلس و دیگر نهادهای کشوری به نقش و جایگاه رسانه ها بسیار 
مهم اســت. سوءتفاهم ها را باید کنار گذاشت تا رسانه ها بتوانند در چارچوب قانون 
وظایف خود را عملی کنند، پرسشگر بوده و منعکس کننده مطالبات مخاطبان خود 
باشــند و در این راه به خودباوری برسند. وقتی که رسانه ای نتواند صدای مخاطب 
خود باشد، مخاطبش را رویگردان کرده و عملاً او را به سمت فضای مجازی، رادیوها 
و تلویزیون های برون مرزی هدایت می کند. بنابراین مهم ترین تدبیری که در این میان 
می توان به آن امیدوار بود، همین است که اجازه بدهند روزنامه ها در چارچوب قانون 
فعالیت کنند و این قدر با ترس های بی نام ونشان که هر روز تبدیل به خط قرمزهای 
مرئی و نامرئی می شود، درگیر نشوند. تا این اتفاق نیفتد، ما یکی از ارکان مهم توسعة 
پایدار را در جامعه نخواهیم داشت؛ حتی اگر پیشخوان مطبوعات ما مملو از کثرت 
و تنوع رسانه ها باشد زیرا بی مخاطب هستند. امروز رسانه های ما چنان ترس خورده 

شده اند که وجه کنش مندی خود را از دست داده اند. 

رسانه

رسانه های ما ترسو 
شده اند 

یادداشت

خبرنگاران کفش آهنی پوشیده اند
 فرهنگ/ صباکریمی  خبرنگاران با دنیای عجیبی درگیرند. آن ها 
آیینه تمام نمای جامعــه خویش و انعکاس دهنده اتفاقات و رویدادهای 
تلخ و شیرین، پیروزی و موفقیت ها، رنج ها و سختی ها هستند اما خود 
همیشه در سایه اند. حقوق مردم را یادآوری می کنند ولی خودشان جزو 
اندک گروه هایی هستند که کمترین حمایتی از آن ها صورت نمی گیرد. 
دعواهــای صنوف مختلــف و مطالبات آن هــا را منعکس می کنند اما 
خودشــان فاقد صنف و نهادی اند که خواسته هایشان را پیگیری کند. 
شــاید تنها همین یک روز در تقویم باشد که به نام آن ها ثبت شده تا 

شاید این بار نگاه ها برخلاف همیشه به سمتشان رود. 

خبرنگاران در حوزه های مختلف خبری به فراخور شرایط کاری شان با 
مسائل مختلفی درگیر هستند و سختی های بسیاری را تجربه می کنند. 
آن ها اتفاقاً با موقعیت های عجیب و غریب هم ناآشــنا نیستند. مثلاً از 
وزیر سؤالی می پرسند و در جواب، توهین و ناسزا می شنوند! برخوردهای 
نامحترمانه و سرد هم کم نمی بینند و باید همیشه حواسشان به حوصله 
و اعصاب مصاحبه شــونده باشد تا چیزی نگویند که خدای ناکرده، خم 
به ابروی برخی از این افراد بیاید. اما در مقابل، مصاحبه شوندگان هرچه 
توهیــن کنند و با بی حوصلگی و بعضاً با نــگاه یک مزاحم به خبرنگار 
بنگرند، گویی اتفاق عجیبی رخ نداده است و این خبرنگار است که باید 

تحت هر شرایطی خود را با وضعیت سازگار کند. 
در این میان، شاید خبرنگاران حوزه فرهنگ و هنر بیش از سایر حوزه ها 
آماج بی انصافی ها و حمله های پی درپی گروه های مختلف قرار بگیرند. 
متأسفانه بسیاری از هنرمندان فقط تعریف و تمجید به مذاقشان خوش 
می آید و با شــنیدن کوچک ترین انتقادی، سر نیزه را به سوی خبرنگار 
نشانه می روند؛ هنرمندانی که تریبون در اختیارشان قرار می گیرد و از 
آنتن زنده تلویزیون یا در نشست های خبری در حضور خودِ خبرنگاران، 
آن ها را مورد لطف و عنایت خویش قرار می دهند. در سال های اخیر کم 
نبودند بازیگرانی که به مدد تکیه بر نام پدر یا پدربزرگ، ســوار بر اسب 
نخوت و تکبر شــدند و با کوچک ترین سؤالی، خبرنگار را آماج حملات 
لفظی خود قرار دادند یا هنرمندان دیگری که توهین به خبرنگاران و نگاه 
از بالا به پایین به جامعه خبری را نشان برتری خود دانستند و فکر کردند 
هرچه بر این جماعت بتازند، بی تردید نشــان از برتری و مقام بالایشان 
دارد. تأسف آورتر اینکه کسان دیگری هم پشت این بازیگران درآمدند و 
با کوبیدن بر این طبل، بی حرمتی به جامعه خبرنگاران را بیش از پیش 

عیان کرده و بر آن پافشاری کردند. 
داســتان جایی جالب تر می شود که یکی از همین هنرمندان با نگاهی 
عاقل اندر سفیه به بی سوادی خبرنگاران اشاره می کند و از سویی دیگر، 
در روز خبرنگار برای خبرنگاران دعوت نامة حضور در برنامه اش را ارسال 
می کند. همین موج ســواری ها هم به مدد حضور رسانه ها و خبرنگاران 

برای این دوستان فراهم آمده است. 
البته که نمی شود از تقصیر جامعه رسانه ای هم در این میان به سادگی 
عبور کرد. به قول معروف، »از ماســت که بر ماســت«. این نگاه از بالا 
به پایینِ بســیاری از مسئولان دولتی و هنرمندان را همین خبرنگاران 

خودمان به آن ها ارزانی کردند. 
اینکه خبرنگار فراموش می کند یک خبرنگار است و با دیدن یک بازیگر 
چنان مشعوف می شود که برای گرفتن عکس یادگاری گوی سبقت را 
از مردم عادی می رباید، نباید هم نتیجه ای جز این رفتار در پی داشــته 
باشد. بد نیست به خودمان هم نهیبی بزنیم که ما نیز بی تقصیر نیستیم 
و خودمان دروازه های توهین و بی حرمتی ها را به ســادگی به روی آن ها 

گشوده ایم. 
شاید اینها تنها گوشه ای از مصائب خبرنگاران باشد که این سال ها بیشتر 
درگیر آن شدند. با این حال، مشکلات و سختی هایی که خبرنگاران هر 
حوزه ای با آن دســت و پنجه نرم می کنند، از هر کسی پنهان باشد، بر 
جامعه خبری پوشیده نیســت. خبرنگاران افرادی هستند که در ورای 
این شــخصیت حقوقی، از شــهروندان عادی همین مرز و بوم اند و در 
فضای کاری شاید کمترین حمایتی از آن ها صورت نمی گیرد. آن ها قلم 
به دستانی هستند که مانند نیروهای پشت صحنه دیده نمی شوند اما 

تأثیرات عمیقی بر جامعه خویش دارند. 

با دکتر عباس اسدی درباره چالش های خبرنگاران در برابر مسئولان غیر پاسخگو 

خبرنگار  بلنــدگوی مسئولان نیست
 فرهنــگ/ زهره کهندل   لطفــاً با روابط 
عمومی  هماهنــگ کنید! بــرای گفت وگو نیاز 
به مجوز هیئــت نظارت بر فلان اســت! من با 
خبرنگاران مصاحبه نمی کنم! ما روزنامه شما را 
بخاطر فلان مطلبی که علیه ما نوشتید، تحریم 
کردیم! هفته بعد زنگ بزنید! اصلاً فرصتی برای 

گفت وگو ندارم!
این جملات برای بسیاری از خبرنگاران آشناست. 
جملاتی که تیرخلاص عدم پاسخگویی مسئولان 
را به قلب گزارش خبرنگار می زند. کار خبرنگار، 
پرســیدن است و کار مسئول، پاسخگو بودن اما 
چرا برخی از مســئولان از زیر بار تکلیفشان، در 
می روند؟!  دکتر عباس اسدی، استاد ارتباطات در 
این باره به خبرنگار ما می گوید: این موضوع چند 
دلیل دارد، برخی مسئولان سواد حوزه کاری شان 
را ندارند و بلد نیســتند درباره آن موضوع حرف 
بزنند، می ترســند که اگر جــواب خبرنگاران را 
بدهند برای خودشــان دردسر ایجاد شود، مثلًا 
مســئولی، تحصیلات فنی دارد امــا در آموزش 
و پرورش به او مســئولیت داده اند، چون سواد و 
تسلط ندارد ممکن است حرفهایی بزند که برایش 

گران تمام شود.
او دلیل دیگــر را این می داند که آن مســئول، 
اطلاعــات محرمانه ای دارد و می ترســد که اگر 
خبرنگار با او صحبت کند، رازهایش فاش شــود 
و موقعیتش به خطر بیفتد. عده ای از مسئولان 
هم از خبرنگاران می ترسند و فکر می کنند وقتی 
خبرنگاری سراغشان می آید می خواهد مچ گیری 
کند در حالیکه خبرنگار به شــفاف شدن و رفع 
یک ابهام کمک می کند اما به خاطر ترسشــان، 
تن به مصاحبه با خبرنــگاران نمی دهد، او را به 
روابــط عمومی  ارجاع می دهند یا می گویند بعد 
تماس بگیر و به نوعی خبرنگاران را از سرشــان 
باز می کنند. به گفته اسدی، دلیل چهارم هم این 
است که خبرنگاران، خبرنگار واقعی نیستند و در 
آن حوزه مطالعه و اطلاعاتی ندارند تا مسئولان را 
به چالش بکشند. آنها به گونه ای برخورد می کنند 
که آن مســئول، خبرنگار را نادیــده می گیرد. 
متأسفانه در کشور ما، خیلی ها خبرنگار نیستند 

بلکه شبه خبرنگارند. 

  مسئولان موظف به پاسخگویی هستند
در بسیاری از کشورهای پیشرفته، قانون دسترسی 
آزاد به اطلاعات وجود دارد که براساس این قانون، 
مسئولان موظف هستند اطلاعات مورد نیاز را به 
خبرنگار بدهند و اگر ندهند، خبرنگاران می توانند 
اعتراض و شکایت کنند یا این موضوع را رسانه ای 
کرده و آن مسئول را از کار برکنارش کنند اما چرا 
در کشور ما چنین نیست؟ اسدی پاسخ می دهد: 
متأسفانه هنوز خبرنگاران مورد اعتماد مسئولان 
نیستند و مسئولان دوست دارند که خبرنگاران 
تریبون و بلندگوی آن ها باشند در حالیکه وظیفه 
خبرنگار این است که مشکلات را بیان کند و یک 

خبرنگار بلندگوی مسؤولان نیست.
او ادامه می دهد: این تصور در مسئولان ما وجود 
دارد که هرچه مشــکلات را لاپوشــانی کنند، 
برایشان بهتر اســت درحالیکه با شفاف سازی، 
می توان برای آن مشکلات راهکار ارائه داد، کتمان 

آن موضوع یعنی پاک کردن صورت مسئله.
این اســتاد ارتباطات با اشــاره به تصویب قانون 
دسترسی آزاد به اطلاعات در کشور ما خاطرنشان 
می کند: البته این قانون هنوز اجرا نشده ولی در 

مجموع مشکلات فراوانی دارد. 
اســدی، اعتماد مردم را بزرگترین سرمایه یک 

رسانه می داند و می گوید: در کشورهای پیشرفته،  
وقتی خبرنگاری در روزنامه بنویسد که مسئولی 
پاسخگو نبوده، نگاه افکار عمومی  به آن سازمان 
و مسئول عوض می شــود و مردم اعتمادشان را 
از دســت می دهند که ایــن بدترین تنبیه برای 
آن مسئول اســت. ضمن اینکه در آن کشورها، 
مســئولان از خبرنگاران حســاب می برند مثلا 
مسئولان برای گفت وگو با خبرنگار لوموند، سرو 
دست می شکنند چون جایگاه خبرنگاران برایشان 
اثبات شــده است و انتشار نام و عکسشان در آن 

روزنامه به جایگاه آن مسئول، اعتبار می بخشد.

 پایین بودن آستانه نقدپذیری
سال گذشــته غلامرضا شــریعتی، اســتاندار 
خوزستان در اقدامی  کم نظیر به مدیران و روسای 
استان دســتور داده بود که هیچ دستگاهی حق 
شکایت از خبرنگاران و رســانه ها را ندارد. او به 
رئیس ســازمانی که از خبرنگاری شکایت کرده 
بود، گفته بود اگر یک خبرنگار از دســتگاه شما 

ایــرادی گرفت و نقدی به نحوه مدیریت شــما 
وارد بود حق شــکایت ندارید، مگر اینکه قضیه 
شخصی شــود و به شخصیت غیرمدیریتی شما 
توهین شــود که در نهایت منجر به پس گرفتن 
شــکایت آن مسئول شد. اما مســئولان در چه 
شرایطی حق شکایت از خبرنگاران را دارند؟ در 
قانون مطبوعات، حق پاسخگویی وجود دارد و اگر 
خبرنگار اتهامی  را به شخص حقیقی یا حقوقی 
وارد کرده باشد، آن شخص می تواند جوابیه دهد و 
رسانه باید آن را منتشر کند. اسدی به خبرنگاران 
توصیه می کند وقتی برای مصاحبه، نزد مسئولی 

می روند، دستشان پر باشد. 
او با انتقاد از نشــناختن جایــگاه خبرنگاران در 
کشــورمان، عنوان می کند: گاهی هم مسئولان 
مشکلاتی دارند و وقتی آن مشکل منتشر می شود 
برای اینکه خودشان را مبرا بدانند، از خبرنگاران 
شکایت می کنند تا هم خبرنگار را بترسانند و از 

آن رسانه، زهر چشم بگیرند.
این استاد ارتباطات با بیان اینکه آستانه تحمل 
و نقدپذیری در کشــور ما بســیار پایین است، 
می گوید: وقتی از مسئولی نقد می شود، ناراحت 
می شــود و شــکایت می کند در حالیکه وقتی 
مســئولی، کارش نقد شــود یعنی آن کار مورد 
توجه قرار گرفته اما چون مسئولان نمی خواهند 
میزشــان را از دســت بدهند، دوست ندارند که 
از آنها انتقاد شــود. برای همین بعد از هر انتقاد 
یا چالشی، ســروصدای مسئولان در می آید و از 

خبرنگار، شکایت می کنند و نانش را می برند.
به گفته اسدی، در کشورهای پیشرفته، خبرنگاران 
براســاس مدرک و سند افشــاگری می کنند  و 
کسی هم نمی تواند کاری بکند اما در کشور ما اگر 
از خبرنگار یا رسانه ای شکایت شود آن مورد به 
دادگاه مطبوعات می رود ولی درکشورهای دیگر، 

آن شکایت به شورای مطبوعات ارجاع می شود.
وی در پایان تأکید می کند: پشتیبان خبرنگاران 
نباید مســئولان باشند بلکه مردم باید پشتیبان 
خبرنگاران باشند اما در کشور ما، اینطور نیست 
و اگر تمام مطبوعات کشورمان بسته شود، مردم 

ککشان هم نمی گزد. 

آنچه می خوانید

در کشورهای پیشـــــرفته،  وقتی 
خبرنــگاری در روزنامه بنویســد 
که مسئولی پاسخگو نبوده، نگاه 
افکار عمومــی  به آن ســازمان و 
مســئول عوض می شــود و مردم 
اعتمادشان را از دست می دهند 
که ایــن بدترین تنبیــه برای آن 

مسئول است

ویژه روز خبرنگار
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هــنر

صدا  خبرگــزاری 
و ســیما: کارگردان 
نیمروز«  »ماجـــرای 
»تــــــرور  گفــت: 
سرچشمه« در مراحل 
پایانی مونتاژ قرار دارد. 
حسیـــــن  محمـد

مهدویــان افزود: مســتند »ترور سرچشــمه« در 
مراحل پایانی مونتاژ قــرار دارد و به زودی اخبارش 
اعلام می شــود.  وی ادامه داد: تصمیم داشتم اثری 
با مضمون اجتماعی به نام »لاتاری« را کلید بزنم و 
حدود 4 ماه روی فیلمنامه آن کار کردم اما این اثر 
هنوز مجوزهای لازم را از وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی نگرفته است و ترجیح می دهم این فیلم را به 
ثمر برسانم. اما اگر نشد کاری دیگر را کلید می زنم. 
مســتند بلند »ترور سرچشــمه« محصول مرکز 

گسترش سینمای مستند و تجربی است.

اثر مهدویان در ایستگاه تدوین 
تســنیم: تنها چند 
روز پس از درگذشت 
جهــان،  محمــود 
آثارش  از  گلچینــی 
توســط یک ســایت 
منتشر شد که موجب 
این  خانواده  ناراحتی 

هنرمند شده است.  
 امید جهان، فرزند محمود جهان، درباره انتشار آثار 
پدرش آن هم دقیقاً چند روز پس از درگذشت او، 
می گوید: منتشــرکنندگان »ناخدای بندر« ممکن 
است اجازه انتشار آثار را به طور قانونی داشته باشند 
و حتی ممکن اســت امضای محمود جهان را هم 
داشته باشند اما انتشار این آثار آن هم در این زمان، 
حتماً کار زشتی است. اگر می خواستند آثار محمود 
جهان را منتشــر کنند، چرا زمانی که زنده بود این 

کار را نکردند. 

کار زشتی کردند 
دهمین  دبیــر  ایرنا: 
جشــنواره هنرهــای 
تجســمی فجر گفت: 
از  دوره  ایــــــن  در 
جشنواره سعـی داریم 
ضعف هــــای موجود 
در بخــش بین الملل 

را برطرف کنیم.  مجتبــی آقایی گفت: با توجه به 
وجود شائبه کپی برداری در برخی آثار سال گذشته، 
اعضای شورای هنری را امسال تغییر دادیم. البته 3 
نفر از همان اعضای سال گذشته هستند تا تجربیات 
خود را منتقل کنند.  وی با اشاره به اینکه فراخوان 
جشــنواره از دیروز منتشر شده اســت، افزود: در 
فراخوان امســال اصلاحاتی صورت گرفته و فرآیند 
کنترل بعد از انتخاب اثر را در دستور کار قرار داده ایم 
تا آثار قبل از نمایش، کنترل شوند و کپی برداری های 

احتمالی، اصالت جشنواره را زیر سؤال نبرد. 

چاره اندیشی برای کپی برداری 
ایلنا: اشکان خطیبی 
گفت: ما از نمایندگان 
جدید شــورای شهر 
دعــوت می کنیم که 
نمایش  دیــدن  برای 
»لامبورگینی« بیایند 
انــکار  در  ســعی  و 

گورخوابــی و حوادث و پدیده هــای ناگواری مثل 
پلاسکو، موسیقی زیرزمینی و زنان خیابانی نکنند. 
این ها همگی بخشی از این شهر هستند و هر وقت 
قبولشان کنیم، می توانیم راه حل ارائه دهیم. وی در 
پایان نمایش »لامبورگینی« گفت: سپاس گزارم که 
در طول این ســفر همراه ما بودید و در این شب ها 
ما را تنها نگذاشتید. ما از نمایندگان جدید شورای 
شهر دعوت می کنیم که برای به دیدن این نمایش 
بیایند تا ببینند از شــهر تهران چه به آن ها به ارث 

رسیده است. 

توصیه خطیبی به شورای شهر 

چهره - خبر

ایرنا: پیکر زنده یاد ناصر فرهودی، صدابردار پیشکسوت موسیقی، صبح دوشنبه از 
مقابل تالار وحدت و با نوای ســوزناک »بشــنو از نی« استاد شهرام ناظری به خانه 

ابدی بدرقه شد. 
محمد اصفهانی، خواننده موسیقی سنتی و پاپ، در این مراسم گفت: نمی توانم باور 
کنم که ناصر فرهودی از بین ما رفت. او نه تنها صدابردار خوبی بود بلکه انسان بسیار 

خوبی بود و جلب اعتماد می کرد. 
وی اظهار داشت: کارهای خوبی با زنده یاد ناصر فرهودی و مرحوم بابک بیات ضبط 

کردیم که »ولایت عشق« و »تنهاترین سردار« از آن جمله است. 
شــهرام ناظری نیز در این مراســم گفت: بسیاری از آثار بنده مثل »بشنو از نی« با 
نظارت و حضور ناصر فرهودی انجام شد. فرهودی مظهری از صفات عالی، اخلاق و 
ادب بود. نکات منفی که در جامعه ما بسیار دیده می شود، در برخی انسان ها وجود 
ندارد. کمی خشــونت و حسادت در ما متبلور شده که باید سعی در رفع آن کنیم. 

چون داستان زندگی همچون یک شوخی است و همه ما باید دیر با زود برویم. 

موسیقی

پیکر ناصر فرهودی 
در خانه ابدی آرام گرفت 

فارس: ســخنگوی شــورای صنفی نمایش گفت: 3 فیلم سینمایی »سارا و آیدا«، 
»زادبوم« و »فصل نرگس« از صبح فردا در سینماها اکران می شوند. 

غلامرضا فرجی گفت: 3 فیلم سینمایی از صبح چهارشنبه اکران خواهند شد. »فصل 
نرگس« جایگزین »رگ خواب« در گروه استقلال می شود، »زادبوم« در گروه زندگی 
جایگزین »اکسیدان« می گردد و »سارا و آیدا« در گروه آزادی جایگزین »زیر سقف 
دودی« خواهد شد. وی درباره ادامه اکران فیلم ها در زیرگروه  سینماها گفت: 3 فیلم 
سینمایی مذکور تنها در ســینماهای سرگروه تعویض می شوند و دیگر سالن های 

سینمایی تا سقف 10 هفته می توانند فیلم ها را به نمایش بگذارند. 
سخنگوی شورای صنفی نمایش درباره تخلف سینما فرهنگ گفت: علی رغم همراهی 
شورای صنفی نمایش با سالن سینما فرهنگ، بر اساس عدم اجرای مصوبات شورای 
صنفی نمایش و نامه مورخ 12 تیرماه شورا به سینما فرهنگ و تذکرات ارائه شده، تا 
اطلاع ثانوی حواله نمایش فیلم برای این سینما به دلیل عدم اجرای مصوبات شورای 

صنفی نمایش صادر نمی  شود. 

سینما

»سارا و آیدا« 
فردا می آید 

علی ملاقلی پور، کارگردان مستند »راه طی شده«، درباره تازه ترین اثرش می گوید 

نگاهی منتقــدانه به نخستین نخست وزیر انقلاب 
 هنر/ تکتم بهاردوســت  علی ملاقلی پور، 
کارگــردان فیلم »قندون جهیزیــه«، این روزها 
مشــغول ســاخت مســتندی دربــاره یکی از 
شخصیت های تاریخ معاصر است. وی به غیر از 
فعالیت هنری و ســاخت فیلمی چون »قندون 
جهیزیــه«، پژوهش هــای زیــادی در زمینــه 
شــخصیت های مختلف انقلاب و تاریخ معاصر 
انجام داده اســت.  طرح و ســوژه مستند جدید 
ملاقلی پور متعلق به خودش است، محمدامین 
نــوروزی آن را تهیه می کنــد و محصول مرکز 
مستند سازمان سینمایی حوزه هنری است. این 
مستند اکنون در دست تولید است. به این انگیزه 
با ملاقلی پور به گفت و گو نشسته ایم که حاصل آن 

را می خوانید. 

 کمی از روند ســاخت مســتند »راه 
طی شده« بگویید. 

ساخت این مستند در واقع از علاقة شخصی من 
و محمدامین نوروزی )تهیه کننده کار( شروع شد. 
البته بد نیست بدانید که من سال هاست مشغول 
مطالعه درباره مقوله های مختلف سیاسی هستم. 
این بود که با صحبت با یکدیگر به این جمع بندی 
رسیدیم که چون تاکنون خیلی درباره مهندس 
بازرگان کاری ساخته نشده است، بیاییم و فیلمی 
درباره این شخصیت بسازیم؛ کسی که در قبل از 
انقلاب و در وقایع سیاسی مؤثر بوده است. چون 
به نظر من تاکنون تفکرات ایشان به لحاظ یک 
روشــنفکر یا حتی یک سیاستمدار آنالیز نشده 

است.  

 برای تحقیقات درباره ایشان ابتدا سراغ 
چه کسانی رفتید؟ 

ما فکر کردیم برای شناختن بیشتر این شخصیت 
بهتر است اول برویم سراغ آثاری که از مهندس 
بازرگان بر جای مانده اســت. سپس کتاب هایی 
که پیرامون او و تفکراتش  نوشــته شــده بود را 
مطالعه کردیم. همچنین با برخی از تاریخدانان 
معاصر صحبت کردیم و از حیث تاریخی ازآن ها 
مشاوره گرفتیم تا درباره شخصیت ایشان شناخت 

بیشتری پیدا کنیم. کلاً از منابع تاریخی زیادی 
استفاده کردیم. 

 پیش تر گفتید که ســاخت این مستند 
دغدغه شخصی شــما بود. چه بعُد از ابعاد 
زندگی و شخصیتی مهندس بازرگان این قدر 

برایتان جذابیت داشت؟ 
شــاید به دلیل اینکــه هنوز هــم در خیلی از 
رسانه های کتبی ما افرادی هستند که برای بیان 
یک سری مفاهیم سیاسی، عقیدتی، انقلابی و... 
استنادشان به دیدگاه های مهندس بازرگان است. 
خیلی از مفاهیــم امروزی که الان دارد در دهان 
مردم می چرخد و به عنوان یک تحلیل راجع به 
انقلاب، سیاســت های روز، جنگ و.... محسوب 
می شــود، مربوط به مهندس بازرگان است ولی 
مردم نمی دانند این مطالب اصلاً از کجا نشــأت 

گرفته است. 

 »راه طی شده« قرار است چه مواردی را 
درباره دیدگاه ها و تفکرات مهندس بازرگان 

مشخص کند؟ 
اینکه مشــخص شــود دیدگاه هایی که دارد در 

جامعه بیان می شــود، کدام یک نشــأت گرفته 
از نظــرات مهندس بازرگان اســت و اینکه این 
دیدگاه ها در تاریخ چقدر جواب داده است یا خیر. 

 این مســتند دقیقاً با این هدف ساخته 
شده است؟ 

به هر جهــت یکی از اهداف مهم ســاخت این 
مستند همین است که ایشان هنوز هم دارد به 
عنوان یک تفکر در میان روشــنفکران مذهبی 
و اصلاح طلبــان مطــرح می شــود. البته الان 
جریان های اصول گرایی و اصلاح طلبی هم وجود 

دارند که از ایشان شناختی ندارند. 

 این مستند چه ویژگی خاصی نسبت به 
نمونه های مشابهش دارد. 

یکی از ویژگی های »راه طی شده« این است که 
از دوران کودکــی مهندس بازرگان تا پایان عمر 

ایشان را بررسی می کند. همچنین ما در این کار 
ریشه ها و آبشخورهای فکری ایشان که بعد ها در 
مقالاتشان نمود پیدا می کند را مورد بررسی قرار 

داده ایم. 
متأســفانه تاکنون راجع به مهنــدس بازرگان 
مستندهای خیلی کمی ساخته شده است. اگر 
هم کاری ساخته شده، صرفاً سیاسی و در حوزه 
دولت موقت بوده است و مردم خیلی از قبل و بعد 

آن شناختی پیدا نکرده اند. 
ولی ما در این مســتند قدری خواسته ایم روی 
وجه سیاسی این شخصیت و دیدگاه هایش کار 
کنیم؛ اینکه این آدم به کجا رسیده که در سال 

57 چنین حرف هایی می زند. 

 بــا توجه به توضیحی کــه دادید، »راه 
طی شده« در تقسیم بندی، جزو کدام نوع از 

مستند ها قرار می گیرد؟ 
این مستند تا حد زیادی تاریخی- سیاسی است. 
»راه طی شده« تاریخ روشنفکری در ایران، تاریخ 
شکل گیری اصلاح طلبی در ایران، بیم و امیدها 
و خطاها و در کل، مقاطع درســت این تفکر را 

بررسی می کند. 
این مســتند راوی محور است و خودم به عنوان 
کسی که ســؤال می کند، کار را روایت می کنم. 
قرار اســت در این مستند به سؤال های نسلمان 
جواب بدهیم و چگونگی شناخت این شخصیت 

از طریق من در این کار شکل می گیرد. 

 »راه طی شده« فقط نقد می کند یا قضاوت 
هم دارد؟ 

ما قرار اســت یک مستند منتقدانه تولید کنیم. 
همه تلاش من این اســت که حقیقت را کشف 
و بازگو کنم. در این راســتا، خواسته ام که نظر 2 
طرف را بازگو کنم تا خودِ تماشاچی به حقیقت 
برسد. طرفین این ماجرا قبول دارند که مهندس 
بــازرگان باید نقد شــود و ازآن طرف هم حوزه 
هنری پذیرفته که به جز نقد، جاهایی که ایشان 
فعالیت مثبتی داشته است نیز در فیلم مورد تأیید 

قرار گیرد.

خبر روز

محمدعلی مجاهدی 
در نشست خبری کنگره شعر بقیع: 
مسئله بقیع شعرا را رنج می دهد 

 هنر/ محمدعلی میرزایی   نشســت خبری کنگره سراســری شعر 
بقیع با عنوان »آخرین حرم« با حضور محمدعلی مجاهدی دبیر علمی 
کنگره و محمود حبیبی کسبی، دکتر رضا بیات و هادی جانفدا از اعضای 
هیئت علمی کنگره و اهالی رسانه در سالن امیرحسین فردی حوزه هنری 
برگزار شد.  در این مراسم محمدعلی مجاهدی با تبریک روز خبرنگار به 
اصحاب رسانه، خاطرنشان کرد: جا دارد روز خبرنگار را خدمت همه اهالی 
رسانه تبریک بگویم. رسانه ها توسط شما عزیزان تغذیه می شوند و هرچه 

رسانه سالم تر باشد، بهتر دیده خواهد شد. 

او با یادآوری درگذشــت غلامرضا شــکوهی، از دست دادن این شاعر را  
لطمه بزرگی به شعر معاصر توصیف کرد و گفت: شعرآیینی فقط منقبت 
و مرثیه نیست بلکه شامل حکمت، نصیحت و اعتراض به شرایط نامطلوب 
جامعه هم می شــود. وی افزود: این دهه، دهه بالندگی شعر آیینی بوده 
اســت.  دبیر علمی کنگره با یــادآوری رویداد تخریب حرم ائمه بقیع به 
دســت آل سعود، افزود: این حرکت غیرانسانی آل سعود و وهابیت خشم 
بسیاری از امت شیعی را در آن زمان به وجود آورد. سعودی ها سعی کردند 
با کمک استعمار پیر انگلیس بر سر کار بیایند. وهابیت کارنامه سیاهی 
را در این چند ســال از خود باقی گذاشته است و پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی و جهت گیری ای که نظام اسلامی ایران در مقابل استکبار داشت، 
آن ها متوجه نزدیک بودن نابودی و تزلزل خود شــدند و سعی کردند که 
بیشتر از گذشته به استکبار  در خاورمیانه دل ببندند. متأسفانه این رژیم 
امروز بیش از گذشته با آمریکا در تعامل است و خواب های شومی را برای 

خاورمیانه دیده است و البته ان شاء الله که در این امر موفق نمی شود. 
وی افزود: یکی از مسائلی که شعرا را رنج می دهد، مسئله بقیع بوده است 
و در سر لوحه کار یک شاعر شیعی، مسئله اعتراض است. اعتراض یکی از 
ویژگی های شعر رهایی است و امروز یک شاعر آیینی نمی تواند چشم خود 
را ببندد و سکوت کند. بنده به عنوان عضو کوچکی از این کنگره از تمامی 

شاعران خواستارم که به تولید آثار تأثیرگذار درباره بقیع اقدام نمایند. 
وی مســئله بقیع را دارای 1100 سال پیشــینة مکتوب در قلمرو زبان 

فارسی و یکی از زیرمجموعه های شعر ولایی دانست. 
محمود حبیبی کسبی که خود از شاعران آیینی است، در ادامه تصریح 
کرد: اهمیت قصه بقیع موجب  شده که 4 سازمان فعال در عرصه فرهنگ 
و هنــر و ادبیات، این کنگره را درباره بقیع و تحت عنوان »آخرین حرم« 
برگزار کنند. وی اضافه کرد: در دیدار شعرا با مقام معظم رهبری، ایشان 
گفتند که باید به بحث تفکر فلسفی و جاهلیت قبیله ای و جاهلیت مدرن 
هم پرداخته شود. لذا ما در این کنگره سعی کردیم که به این مطالب هم 
بپردازیم و تلاش ما این اســت که آثار برگزیده در جشنواره را تبدیل به 
یک کتاب کنیم که در مراسم اختتامیه از آن کتاب رونمایی خواهد شد. 

به زودی روی آنتن

حاتمی با سریال »هاتف« به کربلا می رود 
میزان: بازیگر ســریال »حلقه ســبز« گفت: در حال حاضر در سریال 
»هاتــف« به کارگردانــی داریوش یــاری به ایفای نقــش می پردازم و 
فیلمبرداری این مجموعه همچنان ادامه دارد. داستان این سریال در مورد 
یک معلم ریاضی است که پس از فوت پدرش در راه کربلا، زندگی اش با 
خواندن وصیت نامه پدر دگرگون می شود.  حسن حاتمی در مورد نقش 
خود در سریال »هاتف« تأکید کرد: پرونده من نشان می دهد که همواره 
ســعی داشته ام تا در نقش های متفاوت بازی کنم. این سریال هم بنا به 
دغدغه من نقشی بسیار جذاب را پیشنهاد کرد. برای من هم مثل تمام 
بازیگران دلایل مختلفی برای حضور در یک پروژه وجود دارد. در مورد این 

سریال عوامل بسیاری مرا برای حضور ترغیب کرد. 

آنچه می خوانید

این مســتند راوی محور اســت و 
خودم به عنوان کســی که سؤال 
می کنــد، کار را روایــت می کنم. 
قــرار اســت در این مســتند به 
سؤال های نسلمان جواب بدهیم 
و چگونگی شناخت این شخصیت 
از طریــق مــن در این کار شــکل 

می گیرد
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خط هشدار

در برابر حمله زورگيران چه بايد كرد؟ 
خط قرمز: فرض را بر اين مى گيريم كه با همه مراقبت ها و رعايت نكات ايمنى، 
متاسفانه گرفتار زورگير شده ايد.  در اين شرايط شما بايد كمترين مقاومت را 
بــه خرج بدهيد و تاجاى ممكن با زورگيرِ نامحترم مدارا كنيد. در اين مطلب، 

توصيه هاى ايمنى هنگام مواجهه و بعد از زورگيرى را برايتان رديف كرده ايم.
* مقاومت نكنيد

درصورتى كه مورد حمله سارقان موتورسوار يا مسلح به سلاح سرد و گرم قرار 
گرفته ايد، مقاومت نشان ندهيد. فراموش نكنيد كه آن ها از كشيده شدن شما 
روى زمين نمى ترسند و برايشان هم مهم نيست كه دست و پايتان بشكند و 
صورتتان روى آسفالت خيابان خراش بردارد؛ تنها چيزى كه مهم است كيف 

يا موجودى شماست، پس آن را درصورت خطرناك بودن شرايط رها كنيد.
* واقع بين باشيد

در مواجهه با زورگير، شايد به ذهنتان برسد فرار كنيد اما معمولا اگر به لحاظ 
فيزيكى، از زورگير ضعيف تر باشــيد، خيلى زود در اين مبارزه مى بازيد و اگر 
هم قدرت بيشــترى داشته باشيد، ممكن است زورگير را مجبور به استفاده از 
ســلاحش كنيد و در ادامه، در يك جنگ نابرابر بازنده شويد. پس سعى كنيد 
فقط از اين بازى زنده بيرون بياييد و با حرف، كمى اوضاع را آرام كنيد. بيشتر 
زورگيرهــا از توان بدنى بالايى برخوردارند. البته در ميان آن ها افراد كم توان و 
معتاد هم وجود دارد، اما از آنجا كه زورگيرها به صورت گروهى اقدام مى كنند، 
گاهى در ميان گروهشان افرادى مسلط بر ورزش هاى رزمى هم وجود دارند تا 
بتوانند از پس شرايط مختلف برآيند. حتى همان معتادان گروه زورگيرى هم 
به انواع وسايل دفاعى مجهز هستند و در زمان خطر ممكن است دست به هر 
كارى بزنند، پس تنها كارى كه در مقابل اين افراد از دستتان بر مى آيد، تسليم 

شدن است.
* وارد زد و خورد نشويد

شايد برخى در مواجهه با زورگيران، دفاع از خود را لازم بدانند. حواستان باشد 
كه اگر براى دفاع از خود وارد درگيرى فيزيكى شــويد، يك ضربه ســاده كه 
مى تواند به يك شكســتگى در بينى منجر شود، ممكن است به آسيب ديدنِ 

بيشتر شما يا حتى بازداشت و ديه ميليونى ختم شود.
* اطلاعات را ثبت كنيد

پليس 110 توصيه مى كند به جاى مقاومت و درگيرى با زورگير، همان لحظه 
به ثبت اطلاعات بپردازيد؛ از نوع لباس پوشيدن زورگير گرفته تا پلاك موتور يا 
خودرو، قد، رنگ چشم، صدا و.... البته اين كار را هم بايد با احتياط انجام دهيد، 
جورى كه تابلو نشويد. توصيه ديگر اين است كه بعد از دور شدن زورگيرها فرياد 

بكشيد شايد مأمورى آن نزديكى باشد و به كمك شما بيايد.
* پليس را خبردار كنيد

اگر بتوانيد در ســريع ترين زمان ممكن، موضوع را به اطلاع مأموران انتظامى 
برسانيد و تا جايى كه ممكن است ادله، شواهد و اسناد جمع آورى كنيد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

خط قرمز - ليلا طاهرى: يكى از سه همراه پسر جوان 

كه براى سرقت وارد خانه پدربزرگش شده بود درجريان 

درگيرى حين فرار با شليك گلوله پليس، جان باخت. 

بامداد  يك شــنبه گذشــته مردى در تماس با پليس 

110 اعلام كرد كه چند پســر جوان به منزل ويلايى 

همسايه شــان در منطقه شهران واردشــده  و در حال 
سرقت هستند.

با اعلام اين خبر به سرعت دو مأمور انتظامى در محل  

حاضر شده و براى بازداشت سارقان وارد خانه ويلايى 

شدند. دقايقى بعد چهار سارق كه با ديدن پليس قصد 

فرار از مأموران را داشتند با اسپرى اشك آور به سمت 

مأموران حمله ور شدند كه در اين حين يكى از مأموران 

به سمت دو سارق شليك و دو نفر از آن ها را بازداشت 

كرد، يكى از سارقان نيز توسط پليس بازداشت اما سارق 
چهارم موفق به فرار از مهلكه شد.

در ادامه دو سارقى كه از ناحيه سر و لگن پا مورد اصابت 

گلوله قرار گرفته بودند به بيمارستان منتقل شدند كه 

بعدازظهر يكشنبه يكى از آن ها به علت شدت جراحات 
جان باخت.

پس از مرگ سارق، مراتب به سجاد منافى آذر؛ بازپرس 

ويژه قتل پايتخت اعلام شــد كــه بازپرس امور جنايى 

تهران براى تحقيقات درباره اين اتفاق راهى بيمارستان و 
محل وقوع حادثه شد.

با آغاز تحقيقات مردى كه پليس را در جريان ســرقت 

قرار داده بــود، در اظهاراتش به بازپــرس امور جنايى 

تهران گفت: حوالى ساعت سه بامداد در منزل در حال 

اســتراحت بودم كه صداى خِش خِش از خانه همسايه 

شنيدم و زمانيكه مقابل پنجره رفتم ديدم چهار جوان 

در حال ورود به خانه همسايه هستند، همسايه من در 

بستر بيمارى و در بيمارستان بسترى است و به همين 
دليل خانه اش را به من سپرده بود.

وى ادامه داد: ابتدا يكى از ســارقان از ديوار بالا رفت و 

در را براى دوســتانش باز كرد و هر چهار نفر وارد خانه 

شدند، من نيز با ديدن اين صحنه با 110 تماس گرفتم 
و پليس را در جريان گذاشتم.

در ادامه بررســى ها مشخص شد سارقان پس از اينكه 

متوجه حضور مأموران در خانه شــده اند، داخل يكى از 

اتاق هاى خواب مخفى شــده اما مأموران وارد آن اتاق 

خواب شــده بودند كه در همين حين يكى از سارقان 

با اسپرى اشك آور به سمت مأموران انتظامى حمله ور 

شــده و اقدام به فرار كرده بود، سپس يكى از مأموران 

انتظامى به سوى دو سارق شليك كرده بود. در نهايت 

سارقان مجروح به بيمارستان حضرت رسول اكرم(ص) 

منتقل شده و يكى از آن ها جان خودش را از دست داد 

همچنين سارق ديگر به صورت سطحى مجروح و پس 
از بهبودى نسبى از بيمارستان مرخص شد.

يكى از متهمان بازداشــت شــده نيز به دادسراى امور 

جنايــى تهران منتقل شــد و در اظهاراتش به بازپرس 

گفت: من نوه پيرمردى هســتم كه همراه با دوستانم 

از خانه وى ســرقت كرديم، پدربزرگم پولدار و صاحب 

كارخانه بود و به همين دليل براى سرقت به آنجا رفتيم.

سرانجام با دستور سجاد منافى آذر؛ بازپرس امور جنايى 

تهران، جســد متوفى براى بررســى بيشتر به پزشكى 

قانونى منتقل شد و بازپرس ويژه قتل پايتخت دستور 

داد تا تحقيقات درباره رعايت قانون به كارگيرى سلاح از 

سوى مأمور انتظامى و اينكه گلوله از اسلحه كداميك از 
مأموران شليك شده است، صورت گيرد.

مرگ مشكوك مرد مسافر در هتلسرقت خونين نوه از ويلاى پدربزرگ ثروتمند
خط قرمز: مرد ميانسالى كه همراه خانواده اش به مشهد سفر 
كرده بود، به دلايــل نامعلومى به خواب ابدى فرو  رفت.  به 
گزارش خبرنگار ما تيم فوريت هاى پزشــكى 115 اورژانس 
مشــهد در پى تماس خانواده اين مرد 56 ســاله كه اظهار 
داشتند در نيمه هاى شب، دچار سوزش سينه شده او را به 
بيمارستان امدادى مشهد رساندند.  اين مرد ميانسال براساس 
شواهد ابتدايى و بنابر اظهارات همسر و پسرش دچار سكته 
قلبى شده و جان خود را از دست داد. در پى تأييد مرگ مرد 
مسافر، مأموران كلانترى مصلى مشهد وارد عمل شده و زير 
نظر قاضى ويژه قتل، تحقيقات خود را براى دستيابى به علت 
اصلى مرگ اين مرد مســافر آغاز كردند و جسد متوفى نيز 

براى انجام معاينات دقيق تر به پزشكى قانونى انتقال يافت.

مرگ دو مرد جوان 
در استخر ذخيره آب

خط قرمز: دو مرد جوان هنگام شنا در استخر ذخيره آب در 
يكى از مزارع روستايى بخش كدكن شهرستان تربت حيدريه 
در پى غرق شــدگى جان باختند. ســرهنگ اكبرآقابيگى 
فرمانده انتظامى شهرستان تربت حيدريه با اعلام اين خبر 
گفت: روز گذشــته در پى اعلام مركــز 110 مبنى بر يك 
مورد غرق شــدگى در استخر كشاورزى، بلافاصله تيمى از 
عوامل امدادى و نيروهاى امدادى به محل اعزام شــدند. وى 
تصريح كرد: در بررســى هاى به عمل آمده مشخص شد دو 
مرد جوان (جعفر 35 ساله و محمد 25 ساله) هنگام شنا در 
يك استخر ذخيره آب كشاورزى دچار غرق شدگى شده و 
جان باختند. سرهنگ آقابيگى افزود: جسد متوفيان با كمك 
عوامل امدادى از اســتخر خارج و با دستور مقام قضايى به 
سردخانه شهرستان انتقال يافت. فرمانده انتظامى شهرستان 
تربت حيدريه با ابراز تأسف از اين سانحه مرگبار به شهروندان 
توصيه كــرد: رودخانه هــا و كانال هاى آب و اســتخرهاى 
كشاورزى حريم امنى براى شــنا و تفريح نيست و جوانان 
مى بايست به منظور حفظ جان خود و اطرافيان از مكان هاى 

ايمن و استخرها براى شنا استفاده كنند.

قتل دستفروش با ضربه قمه 
 خط قرمز: درگيرى چهار دســتفروش در يكشــنبه بازار 
خراسان تهران سناريوى هولناك قتل يكى از آن ها را رقم 
زد.  عقربه ها ســاعت پنج عصر را نشان مى داد كه گزارش 
درگيرى چهار مرد از طريق پليس 110 به كلانترى 132 
نبرد در يكشنبه بازار خراسان گزارش شد. مأموران كلانترى 
در صحنه جرم با جسم بى جان يك مرد 30 ساله در حالى 
كه غرق در خون بود مواجه شدند. تحقيقات نشان داد اين 
مرد پس از برخورد قمه به پشــت گردنش جان خود را از 
دســت داده است. مأموران كلانترى با مشخص شدن قتل 
اين مرد جوان مأموران اداره دهم پليس آگاهى تهران را در 
جريان گذاشــتند و پس از دقايقى قاضى ايلخانى، بازپرس 
شعبه هشتم دادسراى جنايى در محل جنايت حاضر شدند.
تحقيقات جنايى نشان داد كه مقتول همراه يك فرد ديگر 
در محل دستفروشــى مى كرده و پــس از درگيرى با دو 

دستفروش ديگر به قتل رسيده است.

خط قرمز: پليس شهرستان تربت حيدريه با انهدام باند 
حرفه اى سرقت پرده از 11 فقره سرقت برداشت.

سرهنگ اكبر آقابيگى فرمانده انتظامى شهرستان تربت 
حيدريه در تشريح اين خبر گفت: در پى گزارش سرقت از 
مغازه بدليجات و سنگ تراشى انگشتر در يكى از مناطق 
هسته مركزى شهر تربت حيدريه تيمى از پليس آگاهى 

اين فرماندهى براى بررسى موضوع وارد عمل شدند.
وى افزود: كارآگاهان دايره مبارزه با سرقت پليس آگاهى 
پس از بررســى سرقت ها با استفاده از سرنخ هاى بدست 
آمده تحقيقات گسترده اى را براى شناسايى سارقان شروع 

كردند.
وى بيان داشت: پس از يك سرى تحقيقات ميدانى تيم 
رســيدگى كننده پرونده مردى جوان را در حال فروش 

تعدادى از انگشترهاى سرقت شده با همكارى مالباخته 
شناسايى كردند.

ســرهنگ آقا بيگى بيان داشــت: متهم به ســرقت در 
بازجويى هاى به عمل آمده اعلام داشــت انگشــترها را 
از يكى از دوســتانش به نام مصطفى خريده است كه با 
اطلاعات بدست آمده با يك سرى تحقيقات ميدانى سارق 

را در اقدامى غافلگيرانه در مخفيگاهش دستگير كردند.
فرمانده انتظامى شهرستان تربت حيدريه ادامه داد: متهم 
پس از انتقال به پليس آگاهى در ابتدا منكر هرگونه جرمى 
بود كه در مواجهه با ادله و مستندات كشف شده به 10 
فقره سرقت از مغازه ها و يك فقره سرقت اماكن خصوصى 
با همدســتى برادرش و فروش اموال مســروقه به چهار 
مالخــر اعتراف كرد. وى گفت: در ادامه اين عمليات تيم 

رسيدگى كننده پرونده ضمن دستگيرى همدست متهم و 
افراد مالخر تعداد 12 حلقه انگشتر نقره زينتى، يك تخته 
فرش، يك دستگاه ترازوى ديجيتال و يك دستگاه گوشى 

تلفن همراه از مخفيگاه آنان كشف كردند.
فرمانده انتظامى شهرســتان تربت حيدريه با توصيه به 
كســبه در خصوص تجهيز مغازه ها به وسايل بازدارنده 
و دوربين هاى مداربسته خاطرنشــان كرد: تحقيقات از 
متهمان براى كشف ديگر سرقت هاى احتمالى ادامه دارد.

انگشترهاى دزدى سرنخ كشف 11 سرقت
تعدادى از انگشترهاى سرقت شده با همكارى مالباخته 

ســرهنگ آقا بيگى بيان داشــت: متهم به ســرقت در 
بازجويى هاى به عمل آمده اعلام داشــت انگشــترها را 
از يكى از دوســتانش به نام مصطفى خريده است كه با 

رسيدگى كننده پرونده ضمن دستگيرى همدست متهم و 

مالخــر اعتراف كرد. وى گفت: در ادامه اين عمليات تيم مالخــر اعتراف كرد. وى گفت: در ادامه اين عمليات تيم رســيدگى كننده پرونده مردى جوان را در حال فروش 



خط بين الملل

اين 4 زن آمريكايى مردى را سلاخى كردند
خط قرمز: 4 زن كه در اقدامى 
وحشــيانه مــردى را ســلاخى 

كرده اند دستگير شدند. 
پليس ميسورى آمريكا 4 زن را به 
جرم قتل يك مرد در آپارتمانى 

در ميسورى بازداشت كرد.
درخواســت  قربانى  از  متهمان 
كمــك كرده و پس از ســرقت 
پول هايــش وى را در آپارتمانى 

در ميسورى كشته اند. مأموران پليس پس از تماس يكى از همسايگان قربانى 
با اداره پليس خود را به محل جنايت رسانده وجسد قربانى را پيدا كرده اند.

زنان قاتل كه بين ســنين 19 تا 23 سال ســن دارند همگى پس از بازبينى 
دوربين هاى مداربســته و توضيحات يكى از همسايگ ان كه شاهد ماجرا بوده 

و صداى فريادهايى از خانه قربانى شنيده است شناسايى و بازداشت شده اند.

راننده مست، مادر بزرگ و دو نوه اش را كشت
خــط قرمز: رالى وحشــتناك راننده مســت دريكى از بزرگراه هــاى ايالت 
«كاليفرنيا»ى آمريكا، يك زن و 2 كودك را به كام مرگ دلخراشــى كشاند. به 
گزارش پليس، خودروى حامل قربانيان با چهارسرنشين، به خاطرنقص فنى در 
كنار بزرگراه متوقف بود كه ناگهان راننده مست با خروج از مسيراصلى ابتدا به 
يك خودروى ديگر برخورد كرد و سپس خودروى قربانيان را درهم كوبيد. دراين 
حادثه مهيب، مادربزرگ و دو نوه اش در دم كشته شده و مادر بچه ها كه شرايط 
وخيمى دارد به بيمارستان انتقال يافت. راننده متخلف نيزكه مجروح شده است 

دربيمارستان تحت درمان است تا پس از بهبودى تحت بازجويى قرارگيرد.

سقوط مرگبارمرد جوانى كه 
از سرطان نجات يافت

خط قرمز: ســقوط از صخره اى بلند، جان پدر جوانى را گرفت. جســد بى جان 
«آدام فنتون» 31 ساله روز بعد در پايين صخره در ساحل تووان در منطقه «نيوكى» 
انگلستان پيدا شد.  وى كه به تازگى بعد از ماه ها انجام شيمى درمانى بطور كامل 
از چنگ سرطان رهايى پيدا كرده بود به همراه چند تن از دوستانش سرگرم تفريح 
در اين ســاحل بود كه دچار اين حادثه شد. در جشنى كه آدام تدارك ديده بود 
همسرش «كارلى بكمن» 33 ساله و دخترانش «ماكى» 6 ساله، ماديسون 5 ساله 
و دختر خوانده اش «بايليگ» 13 ســاله نيز حضور داشتند. آدام 9 ماه پيش دچار 
بيمارى سرطان شده بود و پزشكان تومورهايى را در قلب، ريه ها و غده هاى لنفاوى 
وى تشخيص داده بودند اما با حمايت خانواده و دوستان و همچنين انجام شيمى 

درمانى وى بطور معجزه آسايى موفق شده بود تا سرطان را پشت سر بگذارد.
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خط قرمز: زني كه براي رد گم كني قتل همسرش ادعا كرده 
بود او به كربلا رفته اســت به اتهام معاونت در قتل عمدي 
شوهرش به 15 ســال حبس محكوم شد. اين زن شيطان 
صفت در شعبه دوم دادگاه كيفرى يك استان تهران محكوم 
شــد و مردى كه دوستش بود و به او در اين جنايت كمك 
كرده بود از قصاص نجات پيدا كرد. اين در حالى اســت كه 

پسرعمه متهم رديف اول نيز در قتل شركت داشته و او هم 
به قصاص محكوم شده بود كه بالاخره بخشيده شد و از چوبه 

دار نجات پيدا كرد.
رسيدگي به اين پرونده از ســال 84 و در جريان يك فقره 
اعلام مفقودي مرد جواني توسط برادرش آغاز شد. اين برادر 
نگران زمانيكه پاي در اداره آگاهي گذاشت مدعي شد: برادرم 
به نام فرشيد مفقود شــده است و از همسرش مي پرسم او 
كجاست كه به من مي گويد به صورت قاچاقي به كربلا رفته 
اســت. حالا به دنبال او مي گرديم كه از او خبري نيســت. 
تماس هاي همسر فرشيد را چك كرده ام متوجه شده ام كه 
او با يك شماره تماس هاي مشكوك و طولانى مدتى  دارد 
كه شايد شروع تماس ها به قبل از اين اتفاق برگردد. از شما 

تقاضا دارم در اين زمينه كمكم كنيد. 
با اعلام اين مفقودي بــه زودي ماموران تلاش هاي خود را 
براي پيدا كردن فرشــيد به جريان انداختند تا اينكه در اين 
راستا تنها مظنون ماجرا، همســر فقداني بازداشت شد و او 
گفت آخرين تماسم با فرشيد زماني بود كه او از مرز كشور 
خارج شــد و به كربلا رفت. در اين زمينه تحقيقاتي صورت 
گرفت و مشخص شد فرشــيد از تهران خارج نشده است و 

چنين تماســي هم وجود ندارد. به همين دليل بررسي هاي 
موشــكافانه اي صورت گرفت تا اينكه بالاخره با تلاش هاي 
نيروي انتظامي و دستگاه قضايي متهمين اصلي پرونده كه 
مردي به نام علي و پسر عمه اش بودند دستگير شدند. علي 
با همسر فرشــيد تماس هاي زيادي داشت و با اعترافات او 
بالاخره مشــخص شــد اين افراد پس از كشتن فرشيد او را 
قطعه قطعه كرده و در جاهاي مختلفي از ورامين انداخته اند 
كه جنازه نيز پيش از اين موضوع كشــف اما تعيين هويت 
نشده بود. با توجه به اين موضوع همسر متهم تحت تحقيقات 
قرار گرفته كه او انگيزه اش را اذيت و آزار هاي شوهرش اعلام 
كرد در حاليكه فرزنــدان متهم منكر اين موضوع بودند. در 
انتهاى رسيدگى به اين پرونده جلسه اى در شعبه دوم دادگاه 
كيفرى يك اســتان تهران به رياست قاضى زالى و مستشار 
قاضى اسلامى برگزار شد كه زن شيطان صفت به 15 سال 
حبس و همدستان او كه دوست اين زن و پسرعمه اين مرد 
بودند هردو به قصاص محكوم شدند. اين پرونده پس از اين 
همه سال دوباره رسيدگي شد و متهمان توانستند در شعبه 
دوم دادگاه كيفري يك استان تهران مشروط به پرداخت 90 

ميليون تومان از خانواده مقتول رضايت بگيرند.

قصاص سزاى زن خيانتكارى كه شوهرش را سربه نيست كرد
ادعاى دروغين دزد شب رو 

مشهد لو رفت
خط قرمز: جوان سابقه دارى كه نيمه هاى شب در اطراف 
پارك وحدت مشهد وســايل صندوق عقب خودروهاى 
پرايد را مى دزديد، دســتگير شد. رئيس پليس مشهد با 
اعلام اين خبر گفت: گزارش سرقت هاى سريالى وسايل 
صندوق عقب خودروهاى ســوارى پرايد در اطراف پارك 
وحدت مشــهد، پليس را برآن داشت طرح ويژه اى را به 
اجرا گذارد.  ســرهنگ محمد بوستانى افزود: تيم گشت 
و كنترل نامحسوس كلانترى 17مشهد در اين مأموريت، 
عامل اصلى اين ســرقت ها را شناســايى و او را در حال 
ارتكاب جرم دســتگير كرد. وى اضافه كرد: از اين سارق 
شب رو كه در حال سرقت از سومين خودرو به دام افتاد، 
دو باطرى سرقتى خودرو و ديگر وسايل مسروقه كشف 
شد.  وى گفت: متهم در زمان دستگيرى ادعا مى كرد دو 
باطرى مكشوفه را امانتى از يك مغازه مكانيكى گرفته تا 
خودروى خودش را روشن كند، اما صاحب مكانيكى در 

تحقيقات پليس، دروغ دزد خيابانى را فاش كرد.

پليس در جست وجوى 
سارقان مسافربرنما 

خط قرمز: دو پســر جوان كه با خودرو پژو پارس نوك 
مدادى در خيابان آزادى مشهد پيرمرد 75 ساله اى را به 
عنوان مسافر سوار كرده بودند، با توسل به زور يك گوشى 
تلفن همراه، 60 هزارتومان وجه نقد و كارت عابر بانك او 
را سرقت كردند.  سركلانتر غرب پليس مشهد با اعلام اين 
خبر افزود: سارقان، پيرمرد مالباخته را بعد از ميدان قائم 

پياده كرده و به سرعت متوارى شدند. 
سرهنگ محمد طبسى خاطرنشان كرد: با اعلام شكايت 
ايــن پيرمرد، مأمــوران دايره تجســس كلانترى آبكوه 
جســتجوهاى خود را با توجه به سرنخ هاى موجود براى 

دستگيرى اين دو سارق آغاز كرده اند.
وى از شــهروندان خواســت به توصيه هاى پليس براى 
استفاده از وســايل نقليه عمومى توجه بيشترى داشته 

باشند تا از وقوع اين سرقت ها جلوگيرى شود.

مردى دوستش را 
با تيغ موكت برى كشت 

خط قرمز: درگيرى چهار دوست قديمى منجر به قتل 
يكى از آن ها با تيغ موكت برى در قم شــد.  ســرهنگ 
احمد كرمى، رئيس پليس آگاهى استان قم روز دوشنبه 
دراين خصوص گفت: ساعت 1:30 بامداد يكشنبه چهار 
جوان در خيابان كشاورز قم كه از دوستان قديمى بودند 
درگير مى شوند. وى ادامه داد: در اين درگيرى يك جوان 
بر اثر ضربات با تيغ موكت برى از ســوى دوست خود به 
قتل مى رسد و جوانى ديگر مجروح كه در بيمارستان قم 
بسترى مى شود. كرمى گفت: دو ضارب در اين درگيرى 
متوارى، اما شناسايى شده اند و به زودى دستگير مى شوند.

خط حادثه
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خط قرمز: قاتلى كه با پوشــيدن لباس 
كارگران شهردارى سناريوى هولناك قتل 
معاون فرماندار را در سال 93 رقم زده بود 
در عمليات پليسى سيستان و بلوچستان 
دستگير شد. سردار حسين رحيمى، رئيس 
پليس سيستان و بلوچســتان در تشريح 
جزئيات ايــن خبر گفت: در پى وقوع قتل 
مسلحانه معاون فرماندار ايرانشهر در تاريخ 
نوزدهم مهر ماه ســال 93 و متوارى شدن 
قاتل از محل وقوع جرم، دســتگيرى قاتل 
به صورت ويژه در دســتور كار كارآگاهان 
پليس قرار گرفت. اين مقام انتظامى با اشاره 
به اينكه قاتل فرارى داراى سوابق كيفرى 
از جمله 40 فقره ســرقت مسلحانه خانه، 
موتورسيكلت، تلفن همراه و قاپ زنى همراه 
با زورگيرى بوده، تصريح كرد: با بررسى هاى 
انجام شــده، مخفيگاه قاتل كه مردى 35 
ساله است را شناسايى و با هماهنگى مقام 
قضائــى وى را در يــك عمليات ضربتى و 
غافلگيرانه در يكى از خانه هاى حاشــيه اى 
شهرستان ايرانشهر دســتگير و به فرار 4 

ساله وى پايان دادند. وى با اشاره به اينكه 
در زمان دستگيرى متهم، يك قبضه سلاح 
كلــت كمرى به همراه 3 تيغه خشــاب و 
مقدارى مهمات از خانه وى كشــف شده 
اســت، اظهار كرد: متهم در بازجويى هاى 
اوليه، صراحتاً به قتل معاون فرماندار وقت 
در ســال 93 اعتراف و در بازسازى صحنه 
قتل عنوان داشت: در روز حادثه با پوشيدن 
لباس نارنجى كارگران شهردارى و به وسيله 
يك قبضه ســلاح كلت كمــرى اقدام به 
تيراندازى به سمت معاون فرماندار كرده و 

وى را به قتل رساندم.

خط قرمز: فردى كه با تاسيس دفتر 
امور فرهنگى و سينمايى جهت تهيه 
و توليد فيلــم و آموزش بازيگرى در 
اســتان هاى تبريز، تهران، كرمان و 
قم 7 ميليــارد ريــال از هنرجويان 
كلاهبردارى كرده بود، در قم دستگير 
شــد. در پى وصول نيابــت قضائى از 
كرمــان مبنــى بر دســتگيرى فردى 
به اتهــام كلاهبــردارى از هنرجويان 
بازيگرى بلافاصله موضوع در دســتور 
كار كارآگاهان پليس آگاهى استان قم 

قرار گرفت.
متهم با تأســيس دفتر امور فرهنگى و 
ســينمايى جهت تهيه و توليد فيلم و 
آموزش بازيگرى در اســتان هاى تبريز، 
تهران، كرمان و قــم اقدام به تبليغات 
گســترده از طريق شبكه هاى مجازى 
نســبت به جذب تعــدادى از جوانان 

علاقمند به حرفه مذكور را كرده بود.
نامبرده با پوشش مشاركت در ساخت 
فيلم اقدام به جذب سرمايه كرده و در 

فرصتى مناسب ضمن تعطيلى دفتر از 
محل متوارى شد.

كارآگاهان پليس آگاهى اســتان قم در 
ادامه با انجام اقدامات پليسى مخفيگاه 
وى را شناســايى و نامبرده را دستگير 

كردند.
متهم داراى پنج فقره ســابقه كيفرى 
اســت، وى در تحقيقات صراحتاً به بزه 
انتسابى و كلاهبردارى از هشت نفر به 
مبلغ هفت ميليارد ريال اعتراف كه پس 
از تحويل به مرجع قضائى با قرار قانونى 

روانه زندان شد.

كلاهبردارى 7 ميلياردى از هنرجويان بازيگرىدستگيرى قاتل معاون فرماندار ايرانشهر



سقوط وحشتناك لژيونرها در اروپا

كابوس نيمكت نشينى رضاييان و رضايى در «ژوپيلر» 
 فوتبال  حميدرضاعرب    روزگارى ليگ بلژيك 
مامنى بود براى بازيكنان درجــه دوى فوتبال ايران تا 
چند صباحى را آنجا خوش بگذرانند و ازراه فوتبال پول 
دربياورند. ليگى كه 15ســال پيش بازيكنانى همچون 
على لطيفى، عليرضــا امامى فــر، محمدرضا مهدوى 
وحتى رضا تربيان را كه مهره هايى كليدى درتيم ملى 
ايران به شــمارنمى رفتند درخود داشــت. علاوه برآن 
درمقطعى مهرداد ميناوند و داريوش يزدانى هم به ليگ 
بلژيك و باشگاه شارلوا رفتند كه البته اين دو بازيكن در

سال هاى آخر دوران فوتبال خود اين ليگ را برگزيدند.
حالا ژوپيلربه آرزويى براى نســل تازه فوتبال ايران و 
بازيكنان به اصطلاح درجه يك آن بدل شــده و طيف 
جديد خود را به هر درى مــى زنند تا به عضويت يكى 
ازتيم هاى ژوپيلردرآيند. حال اين انتقال ها اگر منجربه 
شكوفايى بازيكنان ايرانى شود، خرده اى به آن نيست اما 
دركمال ناباورى شاهديم كه بازيكنان نامى امروزفوتبال 
ايران حتى جايى درتركيب اصلــى تيم هاى خود هم 

ندارند ونيمكت نشينى را تجربه مى كنند.

  كاوه فقط 6 دقيقه
اوضــاع براى كاوه رضايــى درليگ بلژيك به مراتب 
بدترازآن اســت كه براى رامين رضاييان مى بينيم. 
رضايى كه تصورمى كرد درتيم شــارلوا به بازيكنى 
كليدى بدل مى شــود تا امروز تنهــا 6دقيقه براى 
تيمش به ميدان رفته و جايى درتركيب ثابت تيمش 
ندارد. كاوه پيــش از آنكه ليگ بلژيك را براى بازى 
برگزيند تصور مى كرد با نمايش درخشــان در تيم 
جديدش مى تواند نظر مســاعد كى روش را هم به 
ســوى خود جلب كند اما نيمكت نشــينى هاى  او 
درتيم جديدش بعيد است كه كى روش را مجاب به 
دعوت او درآستانه بازى با كره جنوبى و سوريه كند. 
به احتمال فراوان رضايى جايى درليست جديد تيم 
ملى كه پس ازهفته چهارم اعلام خواهد شد، ندارد.

  سوگلى كى روش كجاست؟
شايد شــارلوا درليگ بلژيك تيمى مهم باشد اما به 
هيچ وجه اوســتنده را نمى توان تيم مهمى دراين 
ليگ به حساب آورد واين تيم در رده تيم هاى درجه 
دوى ليگ بلژيك محسوب مى شود. رامين رضاييان 

كه ســوگلى كارلوس كى روش محسوب مى شود 
وهمواره در تركيب اصلى تيم ملى ديده مى شــود، 
درهمين تيم درجه دو هم بازيكن ثابتى محســوب 
نمى شود. در آخرين بازى اوستنده رامين يك دقيقه 
هم نتوانســت براى تيمش بازى كند و اين طور كه 
رسانه هاى بلژيكى نوشــته اند او در تفكرات يوس 
فاندرهايكه، سرمربى بلژيكى اين تيم اشرافى جايى 
ندارد.  رضاييان با رقيبى به نام ديويدروزنال كه اهل 
جمهورى چك است، مواجه شده كه ظاهرا سرمربى 
اوستنده علاقه بيشترى به اين بازيكن اروپايى دارد 
وبعيد اســت رامين را به طورچشمگيرى درتركيب 

اين تيم رويت كنيم.

  ژوپيلر در سيطره اندرلخت 
ليگ بلژيك درهمه سال هاى حيات خود غالبا تحت 
تاثير درخشــش تيم اندرلخت بوده است. تيمى كه 
33عنوان قهرمانى را به خود اختصاص داده اســت. 
كلوپ بروژ نيز با 13قهرمانى پشــت ســراندرلخت 
قــرار دارد و تيم هاى ســن ژيل و اســتاندارليژ نيز 
هريك با 11 و10 قهرمانى پشــت ايــن تيم ها قرار

گرفتــه اند وهمان طور كه مــى بينيم تيم هايى كه 
محل گذرفوتباليســت هاى ايرانى بوده اند حتى در 
ليگى كه در اورپا به عنوان ليگى درجه دو محســوب 
مى شــود، جايگاهى ميان مدعيان قهرمانى ندارند و 

خود تيم هايى سطح پايين محسوب مى شوند.

گزارش طاهرى به وزير
سلطانى فر: ليگ قهرمانان را جدى 

بگيريد
ورزش: مســعود سلطانى فر در ديدار با هيات مديره جديد باشگاه 
پرسپوليس گفت:  حاكميت اخلاق و اصول فرهنگ اسلامى، رفتن 
به ســمت و سوى باشگاه شــدن همراه با حفظ حرمت هواداران و 
پيشكسوتان به  همراه درآمدزايى بايد در صدر برنامه هاى شما باشد. 
وزير ورزش و جوانان با اشاره به موقعيت خوب پرسپوليس در بين 
تيم هاى آســيايى، تاكيد كرد: استمرار روند موجود موفقيت  ها و 
اهتمام همه براى موفقيت و قهرمانى پرسپوليس در ليگ قهرمانان 
آســيا بايد به عنوان يك هدف مهم مد نظرتان باشد و همه  گونه 
حمايتى براى نتيجه گرفتن يك تيم باشگاهى از ايران بعد از سالها 
در اين جام ، از ســوى وزارت خانه خواهيم داشت و اعتبار  فوتبال 

ايران بايد حفظ شود  .

بازيكنى كه براى تيم ليگ برترى 
اسپانسر آورد 

ورزش: در اتفاقى عجيــب يكى از بازيكنان براى تيم ليگ برترى 
اسپانسر پيدا كرد كه البته هم قرارداد اسپانسر لغو شد و هم قرارداد 
بازيكــن. اين اقدام عجيب در حالى رخ داده كه شــايد نمونه اين 
اتفــاق را در هيچ جاى دنيا نتوان مشــاهده كرد اما اين بازيكن به 
دليل شرايط بسيار نابســامانى كه تيمش داشت براى اين باشگاه 

اسپانسرى آورد كه البته عمر اين همكارى خيلى كوتاه بود.

اعتراض مجازى سرخ ها 
ورزش: درست ساعاتى بعد از انتخاب هيئت مديره جديد و پيروزى 
در ديدارى تداركاتى بار ديگر صفحات رسمى بازيكنان پرسپوليس 
با پست مشتركى همراه شد. پستى كه بار ديگر اشاره به مشكلات 
مالى و عدم دريافت مطالبات آنها داشت و اينبار آنها با اعلام اينكه 
مشــكلات مالى پابرجاست اما هدف آنها موفقيت در تيم است اين 
مساله را به اطلاع هواداران خود رساندند. مساله اى كه طى روزهاى 
آتى با توجه به ثبات در هيئت مديره مى تواند به بحث اصلى اعضاى 

آن تبديل شود.

تير دروازه طلسم آزمون براى گلزنى
ورزش: سردار آزمون كه در ديدار روبين كازان مقابل زسكا مسكو 
از ابتدا در تركيب تيمش حضور داشــت و تا دقيقه 70 در ميدان 
بود، نمره خوب 7,5 را از كاربران سايت چمپيونات روسيه دريافت 

كرد.
 مهاجم ايرانى روبين كازان كه در بازى هفته گذشته تيمش مقابل 
آرسنال تولا هم عملكرد خوبى داشت، مانند بازى قبلى مقابل زسكا 
مســكو يك توپ را به تير زد تا در چهــار هفته ابتدايى ليگ برتر 

روسيه همچنان براى گل زدن طلسم باشد. 

خانزاده در كميته انضباطى پديده
ورزش: محمدرضــا خانزاده، مدافع تيم فوتبال پديده مشــهد در 
جريان ديدار اين تيم مقابل سپاهان به تعويض خود اعتراض كرد و 

وارد درگيرى لفظى با محمد تقوى شد.
اين بازيكن با نظر رضا مهاجرى، سرمربى پديده در اختيار كميته  
انضباطى اين باشــگاه قرار گرفت تــا اين كميته  به اتفاقاتى كه در 

ديدار پديده مقابل سپاهان افتاد رسيدگى كند.
اين احتمال وجود دارد كه خانزاده به دليل درگيرى جريمه شود و 

مقدارى از قراردادش كسر شود.

بازتاب اخبار دو بازيكن ايرانى ليگ 
يونان در مطبوعات كره

ورزش: بعد از اتفاقات پيش آمده براى دو بازيكن ايرانى شاغل در 
ليگ فوتبال يونان، مسعود شجاعى و احسان حاج صفى، رسانه هاى 
كره اى بــا بازتاب اين اخبار از غيبت احتمالــى اين دو بازيكن در 
بازى برگشت كه چندى ديگر در ســئول برگزار خواهد شد، ابراز 

خوشحالى كردند.

كفاشيان در تمرين تيم ملى فوتسال
ورزش: تمرين تيم ملى فوتســال در حالى ديروز برگزار شــد كه 
على كفاشــيان نايب رئيس اول فدراســيون فوتبال و سرپرســت 
كميته فوتسال در اين تمرين حضور يافت.كفاشيان ضمن صحبت 
با بازيكنان تيم ملى فوتســال، از ســالن كمپ تيم هاى ملى هم 
بازديد كرد و دســتور داد تا كفپوش اين ســالن در اولين فرصت 

تعويض شود.

وضعيت وخيم هافبك استقلال
ورزش: فرشــيد باقرى كه از قبل از اردوى استقلال در ارمنستان 
مصدوم شــده بود، همچنان شرايط شــركت در تمرين گروهى را 
ندارد و ديروز هم نتوانست در تمرين شركت كند تا مدت دورى او 

از ميادين هنوز نامشخص باشد.

ماهينى به نفت مى رسد
ورزش: حسين ماهينى كه در بازگشت پرسپوليس از تبريز و ديدار 
با تراكتورســازى دچار مصدوميت شــده بود، از ديروز به تمرينات 
گروهى اضافه خواهد شد تا برانكو اميدوار به سود بردن از اين مدافع 

باتجربه برابر نفت تهران باشد.

ضد حمله

درخشان: 
وقتى نمى توانيد كارى انجام دهيد، بايد برويد

فارس: ســرمربى تيم فوتبال نفت تهران در خصوص اين شــايعه كه شنيده 
مى شود او بعد از بازى با پرسپوليس و به دليل مشكلات مالى از سمتش استعفا 
خواهد داد، تصريح كرد: ببينيد يكســرى مســائل دست من نيست و مديران 
باشــگاه بايد تلاش كنند اين مشكلات حل شود. مربى كه دستش خالى باشد 
نمى تواند معجزه كند. شــما ببينيد فلان تيم بزرگ كشور پنج روز ديرتر پول 
گرفتند و اعتصاب كردند. در نفت هم همين شــرايط است و بازيكنان حق و 

حقوق شان را مى خواهند و كسى بيشتر از عرف، پول نمى خواهد. 
حميد درخشان در پاسخ به اين سؤال كه احتمال كناره گيرى او از نفت وجود 
ندارد، گفت: احتمال اين موضوع كه نيســت مگر اينكه شما آنقدر تحت فشار 
باشى كه نتوانى كار كنى. وقتى شما دست هايت بسته باشد و نتوانى كار كنى 

ديگر آن زمان بايد رفت. 

شروع دشوار ايرانى ها در فصل جديد ارديويسه
جهانبخش ميهمان آيندهوون؛ گوچى در دربى 

شمال
ورزش سه : فصــل جديد رقابت هاى آرديويسه هلند در حالى از اواخر هفته 
استارت مى خورد كه ايرانى هاى حاضر در اين رقابت ها با قرعه نسبتا دشوارى 

روبه رو شده اند.
عليرضا جهانبخش ستاره شماره 7 آلكمار به همراه هم تيمى هاى خود راهى 
شهر آيندهوون خواهد شد تا مقابل تيم مدعى پى اس وى و سرمربى مشهور 
اين تيم فيليپ كوكو صف آرايى كنند. رضا قوچان نژاد ديگر ستاره ملى پوش 
ايرانى حاضر در ارديويســه با هيرنفين در قرعه اى جالب بايد در همان اولين 
هفته در دربى حساس شمال هلند به مصاف خروخينگن برود، جدالى كه براى 
طرفداران دو تيم از اهميت بســيار زيادى برخوردار است و همواره نتيجه آن 

جنجال هاى زيادى به همراه دارد.  
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تلگرامى

1

   مسئولان پيكان مدتى پيش با يك بازيكن نيجريه اى به نام «كنت» به توافق رسيدند، 
اما مشكلاتى براى عقد قرارداد رسمى او با پيكان وجود دارد.

   تيم هيرنفين هلند با در اختيار داشتن رضا قوچان نژاد، ملى پوش ايرانى بامداد 
ديروز در ديدارى تداركاتى برابر تيم جنووا ايتاليا شكست 4 بر صفر را پذيرا شد.

   تيم اوســتنده در روزى كه رامين رضائيان را در تركيب خود نمى ديد برابر 
تيم مطرح اندرلشت در هفته دوم ژوپيلر ليگ بلژيك با يك گل شكست خورد.

   روزنامه «الحدث الرياضى» عمان خبر داد كه تيم ملى فوتبال جوانان اين كشور 

دو ديدار تداركاتى در تاريخ 17 و 19 آبان مقابل تيم ملى جوانان كشــورمان در 
مسقط برگزار مى كند.

   سينا عشــورى بازيكن تراكتورسازى كه در بازى مقابل پرسپوليس به دليل 

مصدوميت غايب بود به احتمال زياد به بازى مقابل استقلال مى رسد.

    سينا خادم پور بازيكن تيم  اميد كشورمان كه از نفت به تيم استقلال پيوسته 
بود بعد از مذاكرات و جلساتى كه برگزار شد در نهايت قرار شد براى مدت دو سال 

به صورت قرضى به تيم نفت بازگردد.
   ايمان موسوى كه با نظر على كريمى به تيم نفت تهران پيوسته بود در چند 
روز اخير در تمرينات اين تيم حضور فعالى داشــت و در نهايت سرمربى اين تيم 

حكم به باقى ماندن او در تيمش داشت.
   مديرعامل باشگاه تراكتورســازى تبريز محمدرضا خطيب را به عنوان مدير 

آكادمى اين باشگاه انتخاب و منصوب كرد.
   برنامه ريزى هاى اوليه براى برگزارى جشــن برترين هاى فوتســال در سال 
گذشته صورت گرفته و در صورتى كه مشكل خاصى پيش نيايد، اين مراسم تا 20 

روز آينده برگزار خواهد شد.

   امين منوچهرى كه يكى از بازيكنان مورد نظر على كريمى براى تيم نفت تهران 
بود و حتى در تمرينات اين تيم حضور يافته بود، بعد از تغيير و تحولات انجام شده 

از نفت جدا شد و راهى ليگ دسته اول و صباى قم شد.
   برانكو ايوانكوويچ با حضور در موسســه مادر مهربان كه اختصاص به كودكان 
بى سرپرســت داشت، به همراه مترجم خود با كودكان اين موسسه ديدار كرد و 

لحظات جالب توجهى را رقم زد.
   فرشيد اسماعيلى هافبك استقلالى ها ديروز به تمرينات اين تيم اضافه شد. 
اسماعيلى بعد از اردوى ايروان در تهران  دچار مصدوميت شد و سه هفته از تمرين 

آبى پوشان دور بود تا به اين ترتيب دو هفته ابتدايى ليگ را از دست بدهد.
   محسن ربيع خواه كه در غياب كمال كاميابى نيا به خوبى توانسته بود، نياز اين 

تيم را در پست هافبك دفاعى برطرف كند، به دليل مصدوميت قادر به همراهى 

اين تيم در بازى برابر نفت تهران نخواهد بود.
   عباس محمدرضايى بازيكن پيشين استقلال از تصميم خود براى شكايت به 

فيفا براى گرفتن طلب مالى خود از آبى پوشان خبر داد.
  باشگاه كلوريداى برزيل با حضور مهاجمش جونيور در استقلال خوزستان به 

مدت يك فصل موافقت كرد.
  على فائز، مدافع تيم ملى عراق و عضو باشــگاه ريزه اسپور تركيه در مصاحبه 
تفصيلى با روزنامه «الملاعب» عراق از پيشنهاد سپاهانى ها به خودش پرده برداشت 

و عنوان كرد كه پيشنهاد اصفهانى ها را رد كرده است.
  زلاتكو كرانچار ســرمربى تيم فوتبال ســپاهان اصفهان با ابــراز نگرانى از 
مصدوميت «لى اوليويرا» از او خواسته تا هر چه زودتر خودش را براى حضور در 

دروازه اين تيم آماده كند.

چرا على كريمى 
سرمربى خونه به 

خونه نشد؟
ورزش: مسئولان تيم خونه به خونه 
بابل بعد از قطع همكارى با سرمربى 
خارجى اين تيم به دنبال يك مربى 

نامدار براى ادامه كار  و حضور در رقابتهاى ليگ يك هســتند و رابطه خوب 
مديران خونه به خونه و على كريمى باعث شــده تا خبر حضور كريمى روى 
نيمكت اين تيم شــنيده شود اما على كريمى به دلايل شخصى قصد حضور 
در اين تيم را ندارد. على كريمى به خاطر مسايل شخصى و به اين دليل كه 
مايل اســت در كنار خانواده و فرزندانش باشد حضور مستمر در شهرستان 

برايش ايده آل نيست .

   افتخارى: اوضاع ما 
خوب است

سينا حســينى: عدم تامين منابع 
مالــى بــراى پرداخت پيش قســط 
كنفدراســيون  كم  مهلت  بازيكنان، 
فوتبال آســيا براى تسويه بدهيهاى 

استقلال تا 9 شهريور،نتايج 2 هفته اخير آبى پوشان، اختلافات و عدم حمايت 
هيئت مديره، شكايت مگويان به فيفا و در آخر اختلاف با اسپانسر كه منجر به 
حذف نشان اپراتور همراه از روى پيراهن اين تيم شد همه و همه مديرعامل 
استقلال را تحت فشــار قرار داده تا خبر از استعفاى قريب الوقوع سيد رضا 
افتخارى به گوش  برسد .اما سيد رضا افتخارى در تازه ترين اظهارنظر خود 
اعلام كرده كه هيچ مشــكلى براى ادامه كار نخواهد داشــت و اســتقلال با 

كوچكترين تهديد رو به رو نيست.

كامراني فر از 
دپارتمان داوري 

رفت
ورزش: حســن كامرانــي فر رئيس 
دپارتمان داوري فدراســيون فوتبال، 
پــس از خداحافظــي از كارمندان، 

فدراسيون فوتبال را ترك كرد. 
كامراني فر كه به خاطــر حضور فريدون اصفهانيان رئيس كميته داوران در 
دپارتمان داوري و چينش داوران استعفا كرده بود، پس از سكوت سرپرست 
دبيركلي و رئيس فدراسيون فوتبال در قبال استعفايش، خود تصميم به ترك 
پستش گرفت. كامراني فر عقيده داشت كه اصفهانيان رئيس كميته داوران 
است و بايد سياست گذاري كند و چينش را بر عهده دپارتمان داوران بگذارد. 

كامراني فر سكوت ساكت و تاج را رضايت از استعفايش تلقي كرده است.
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ورزشـــى

توفيقى: AFC با هيچكس 
شوخى ندارد

فارس: پندار توفيقى معاون ورزشى باشگاه استقلال در خصوص مهلتى 
كه كنفدراســيون فوتبال آسيا به باشــگاه هاى بدهكار حاضر در ليگ 
قهرمانان داده معتقد اســت: همانطور كه مى دانيد دو باشگاه استقلال و 
پرسپوليس با بدهى هاى زيادى روبه رو هستند و اين بدهى ها به سادگى 

پاك نخواهد شد.
وى افزود: مبالغ اندازه اى است كه باشگاه ها امكان پرداخت آن را ندارند 
و به اعتقاد من اگر دولت به اين مسئله ورود نكند شرايط بحرانى خواهد 

شد چون همانطور كه مى دانيد AFC با هيچكس شوخى ندارد.
توفيقى تاكيد كرد: اســتقلال و پرسپوليس تيم هاى 100 درصد دولتى 
هستند و تابع قوانين محاسبات عمومى دولت اداره مى شوند. وقتى اين 
باشگاه ها مصارفشــان از درآمد بيشتر باشد دولتمردان موظف مى شوند 
براى اين ها كسرى بودجه در نظر گرفته و مابه التفاوت كسرى به عنوان 
زيان به آن ها پرداخت مى شود. استقلال يك شركت كاملاً دولتى است 
و مصارف آن مورد تائيد دولت قرار گرفته و به نظرم دولت بايد كســرى 
بودجه آن را تأمين كند. به عنوان مثال اگر درآمد باشــگاه 25 ميليارد 

است و مصارف آن 40 ميليارد، اين كسرى بايد تأمين شود.
  واكنش آبى ها به پول  هاى زيرميزى

در برخى منابع خبرى اعلام شــده باشگاه استقلال به برخى از بازيكنان 
پنهانى پول پرداخت كرده كه يكى از آن ها پژمان منتظرى اســت كه 
دريافتى حدود 400 ميليون تومان داشــته است. معاون ورزشى باشگاه 
استقلال در واكنش به اين موضوع گفت: امكان ندارد باشگاه بخواهد پول 
پنهانى به بازيكنى بدهد. پندار توفيقى با تكذيب پرداخت پول هاى زير 
ميزى به بازيكنان كه توســط ادموند اختر مديربرنامه هاى ايرانى هراير 
مگويان مطرح شده اســت، گفت: تا جايى كه مى دانم به هيچ بازيكنى 

پولى پرداخت نشده است.  
  مگويان از استقلال به فيفا شكايت كرد

وكيل بين المللى مگويان امروز از استقلال به فيفا شكايت كرد تا اوضاع اين 
باشگاه در مجامع بين المللى پيچيده تر از قبل بشود. مدير برنامه مگويان 
با تاييد اين خبر گفت: طبق صحبتى كه من روز گذشــته با آقاى توفيقى 
داشتم به ايشان اعلام كردم كه با توجه به اينكه مطالبات 3 فصل گذشته 
مگويان پرداخت نشــد و البته شــنيديم كه بازيكنان پول هاى زير ميزى 
گرفته اند، از باشــگاه استقلال به فيفا شكايت مى كنيم. باشگاه قول داده 
بود تا پايان هفته مطالبات 3 فصل گذشته مگويان را نقد پرداخت كند.او 
در پايان گفت: باشــگاه طبق قرار قبلى بايد پول قرارداد اين فصل مگويان 
را هم نقد پرداخت كند تا اتفاق بدى نيفتد. بازهم مى گويم كار از دســت 
من خارج شده است و طبق قرار قبلى وكيل خارجى مگويان پيگير شكايت 

اين بازيكن از فيفا است.

نگاهى به بازيكنان خارجى ليگ هفدهم

دريبل چشم رنگى هاى متوسط
نود: رويكرد 16 باشگاه ليگ برترى نسبت به خريد 
بازيكن خارجى متفاوت بوده است. برخى تيم ها 
به خريد بازيكن خارجى روى خوش نشان دادند. 
چند تيم هم اصلا سراغ بازيكن غير ايرانى نرفتند.

تا اينجاى كار 23 بازيكن خارجى با تيم هاى ليگ 
برترى قرارداد بستند. البته نام چند نفر از آنها هنوز 
وارد فهرست شان در سازمان ليگ نشده است. از 
آنجا كه قرارداد داخلى هم معتبر است فرضا بازيكنى 
مثل بشار رسن را بايد بازيكن پرسپوليس دانست و 
دير يا زود نام او در فهرست بازيكنان قرار مى گيرد. 
طبق قانون هر تيم مى تواند حداكثر چهار بازيكن 
خارجى داشــته باشد؛ تيم هايى كه مى خواهند از 
اين چهار سهميه استفاده كنند حتما بايد يكى از 
چهار خارجى شــان آسيايى باشد. در واقع سهميه 
بازيكن خارجى براى هر تيم 3+1 است. تا اينجاى 
كار نفت آبادان و ســپاهان تنها باشگاه هايى اند كه 
از سهميه 3+1 خود اســتفاده كردند. اين دو تيم 
سه بازيكن برزيلى دارند و يك بازيكن عراقى. ديگر 
تيم ها كه سهميه بازيكن خارجى خود را پر نكردند 
تا آخر فصل فرصت خواهند داشت كه در صورت 
داشتن جاى خالى در فهرست بازيكنانشان، بازيكن 

خارجى بگيرند.
تراكتورسازى تبريز، فولاد خوزستان، سايپا، پديده، 
نفت تهران، پيكان و سپيدرود رشت شش تيمى اند 
كه حتــى يك خارجى هم جــذب نكردند. البته 
تراكتورســازى اگر بخواهد هم نمى تواند بازيكن 
بگيرد.  حضور 23 بازيكن در 16 تيم به اين معنى 
اســت كه به طور ميانگين در هر تيم 1/5 بازيكن 
خارجى حضــور دارد. بدهى هاى تيم ها و مطلوب 
نبــودن برخى بازيكنان خارجــى رغبت چندين 

سرمربى را براى خريد خارجى كم كرده است.
 تعداد بازيكنان خارجى هر يك از 16 تيم

4: صنعت نفت آبادان( جاســم كرار- عراق، لوسيانو 
پريرا-برزيل، مگنو باتيستا-برزيل، آگوستو سزار-برزيل) 

سپاهان(لى اوليويرا-برزيل، رافايل اسچولر-برزيل، 
ژاير رودريگرز- برزيل، مروان حسين-عراق)

3: گسترش فولاد(فرناندو ده خسوس- برزيل، كاخبر 
كاكاشويلي- گرجستان، دراگان ژاكويچ- صربستان)

پرسپوليس( بوژيدار رادوشوويچ- كرواسى، بشار 
رسن- عراق، گادوين منشا- نيجريه)

ذوب آهن( ربيع عطايا-لبنان، على حمام-لبنان، 
جورجى گولسيانى- گرجستان)

2: اســتقلال تهــران( ســرور جپاروف-
ازبكستان، لئوناردو پادووانى- برزيل)

سياه جامگان(گوران يركويچ- 
صربستان- فرانسه، يوري چولاك- 

كرواسى-آلمان)

يك: 
استقلال 

خوزستان(موسي كوليبالي- مالى)
پارس جنوبى(آلوس 

نانگ-كامرون)
صفر: تراكتورسازى تبريز، فولاد خوزستان، سايپا، 

پيكان، پديده، نفت تهران، سپيدرود رشت
 پيشكسوتان چشم رنگى

بازيكنانى مثل مگنو باتيستا، فرناندو ده خسوس، 
لئوناردو پادوانى و لوســيانو پريرا چندين سال 
است كه در ليگ ايران توپ مى زنند. در بين اين 
خارجى ها جاسم كرار پيشكسوت است. بازيكنى 

كه با وجود تمامى حاشيه هايش هفت، هشت 
سالى است كه در فوتبال ايران حضور دارد.

واكنش سخنگوى وزارت خارجه 
به تخلف شجاعى و حاج صفى

در قراردادها بحث بازى با تيم هاى 
رژيم اشغالگر مشخص شود

ورزش: ســخنگوى وزارت امور خارجه ايران به حضور دو بازيكن تيم 
ملى فوتبال ايران در بازى برابر تيمى از رژيم صهيونيســتى واكنش 

نشان داد. 
بهرام قاسمى در نشست سخنگويى اين هفته در پاسخ به سوالى در 
ارتباط با حاشيه هاى ايجاد شده در مورد حضور دو بازيكن ايرانى در 
مســابقه فوتبال در برابر يك تيم از رژيم صهيونيستى گفت: موضع 
ما نســبت به رژيم صهيونيستى مشخص است. اين رژيم يك رژيم 
نامشروع است كه ما آن را به رسميت نمى شناسيم و به طور عمده 
سياست ايران در حوزه ورزش رويارو نشدن تيم هاى ايران با تيم هاى 
رژيم اشغالگر قدس بوده است. سخنگوى وزارت خارجه ادامه داد: در 
خصوص اتفاقى كه افتاده بايد وزارت ورزش پاسخگو باشد. البته آنها در 

روز نخست انتشار اين اخبار موضع گيرى هايى را داشتند.
اين ديپلمات كشورمان ادامه داد: آن چه كه مهم است اين كه باشگاه هاى 
ايران و سازمان ورزش در تبادل با باشگاه هاى خارجى به اين موضوع 
توجه بيش ترى كنند و در قراردادهايى كه انعقاد مى كنند موضوع 
بحث بازى با تيم هاى رژيم اشغالگر را مشخص كنند و در قراردادها 
به صورت شــفاف و دقيق تكليف اين موضوع مشخص و روشن 
شــود، البته من نمى دانم در قراردادهاى اين دو بازيكن اين بحث مد 

نظر بوده يا نه.

در اين تيم را ندارد. على كريمى به خاطر مسايل شخصى و به اين دليل كه 
مايل اســت در كنار خانواده و فرزندانش باشد حضور مستمر در شهرستان 

برايش ايده آل نيست .

افتخارى به گوش  برسد .اما سيد رضا افتخارى در تازه ترين اظهارنظر خود 
اعلام كرده كه هيچ مشــكلى براى ادامه كار نخواهد داشــت و اســتقلال با 

كوچكترين تهديد رو به رو نيست.

 اســتقلال تهــران( ســرور جپاروف-
ازبكستان، لئوناردو پادووانى- برزيل)

سياه جامگان(گوران يركويچ- 
صربستان- فرانسه، يوري چولاك- 

كرواسى-آلمان)

استقلال 
خوزستان(موسي كوليبالي- مالى)

پارس جنوبى(آلوس 
نانگ-كامرون)

تراكتورسازى تبريز، فولاد خوزستان، سايپا، 
پيكان، پديده، نفت تهران، سپيدرود رشت

پيشكسوتان چشم رنگى
بازيكنانى مثل مگنو باتيستا، فرناندو ده خسوس، 
لئوناردو پادوانى و لوســيانو پريرا چندين سال 
است كه در ليگ ايران توپ مى زنند. در بين اين 
خارجى ها جاسم كرار پيشكسوت است. بازيكنى 

كه با وجود تمامى حاشيه هايش هفت، هشت 
سالى است كه در فوتبال ايران حضور دارد.

واكنش سخنگوى وزارت خارجه 
به تخلف شجاعى و حاج صفى

در قراردادها بحث بازى با تيم هاى 
رژيم اشغالگر مشخص شود

ورزش: ســخنگوى وزارت امور خارجه ايران به حضور دو بازيكن تيم 
ملى فوتبال ايران در بازى برابر تيمى از رژيم صهيونيســتى واكنش 

نشان داد. 
بهرام قاسمى در نشست سخنگويى اين هفته در پاسخ به سوالى در 
ارتباط با حاشيه هاى ايجاد شده در مورد حضور دو بازيكن ايرانى در 
مســابقه فوتبال در برابر يك تيم از رژيم صهيونيستى گفت: موضع 
ما نســبت به رژيم صهيونيستى مشخص است. اين رژيم يك رژيم 
نامشروع است كه ما آن را به رسميت نمى شناسيم و به طور عمده 
سياست ايران در حوزه ورزش رويارو نشدن تيم هاى ايران با تيم هاى 
رژيم اشغالگر قدس بوده است. سخنگوى وزارت خارجه ادامه داد: در 
خصوص اتفاقى كه افتاده بايد وزارت ورزش پاسخگو باشد. البته آنها در 

روز نخست انتشار اين اخبار موضع گيرى هايى را داشتند.
اين ديپلمات كشورمان ادامه داد: آن چه كه مهم است اين كه باشگاه هاى 
ايران و سازمان ورزش در تبادل با باشگاه هاى خارجى به اين موضوع 
توجه بيش ترى كنند و در قراردادهايى كه انعقاد مى كنند موضوع 
بحث بازى با تيم هاى رژيم اشغالگر را مشخص كنند و در قراردادها 
به صورت شــفاف و دقيق تكليف اين موضوع مشخص و روشن 
شــود، البته من نمى دانم در قراردادهاى اين دو بازيكن اين بحث مد 

نظر بوده يا نه.



23:15 امشب سوپر جام اروپا بين من يونايتد با رئال مادريد

انگيزه بالاى مورينيو براى فتح سوپرجام
 فوتبال جهان  دانيال صدقى     ژوزه مورينيو 
در ديدار امشب فينال ســوپرجام اروپا برابر رئال 
مادريد اين فرصت را دارد تا تنها جام قهرمانى كه در 
كلكسيون افتخاراتش كم دارد را با منچستريونايتد 
تصاحب كند. اين اولين رويارويى رسمى او با تيم 
سابقش بعد از جدايى تلخ از رئال در تابستان 2013 
به شمار مى رود. مورينيو كه تيمش فصل گذشته 
قهرمان ليگ اروپا شد، در اولين سال مربيگرى در 
اولدترافورد نتوانســت انتظارها را برآورده كند. او 
در مادريد موفق شــده بود رئال را با ركورد كسب 
100 امتياز قهرمان لاليگا كند و يك بار هم با اين 
تيم قهرمان جام حذفى اسپانيا شد. موفقيت هاى 
او در مادريد به دليل اختلافات فراوان در رختكن 
با مهره هايى نظير سرخيو راموس و ايكر كاسياس 
و درگيــرى هايش با داوران و ناكامى در كســب 

چمپيونزليگ، كمرنگ جلوه داده شدند. 
رئــال از زمان جدايى آقاى خاص از اين تيم در 
چهار فصل سه بار قهرمان چمپيونزليگ شده و 
البتــه مورينيو اخيرا در مصاحبه اى ادعا  كرده 
كه مجبور بوده بــه مديران رئال براى رفتن به 
چلسى التماس كند. در نبرد امشب دو تيم در 
اسكوپيه، كريســتيانو رونالدو مهاجم پرتغالى 
رئال كه به تازگى به تمرينات اين تيم بازگشته، 
حضور نخواهد داشت. تيم زيدان سال گذشته 
با نتيجه 3-2 ســويا را در وقــت هاى اضافى 

شكســت داده بود تا برنده سوپرجام نام گيرد 
و مربى فرانسوى تلاش مى كند چهارمين جام 
قهرمانــى اروپاى خود را در كمتر از دو ســال 
حضورش روى نيمكت رئال جشن گيرد. يونايتد 
در اين بازى اريك بيلى و فيل جونز را به خاطر 
محروميت دراختيار نخواهد داشــت و ويكتور 
ليندلوف خريد جديد اين تيم در تركيب اصلى 
شياطين سرخ به ميدان مى رود.  مدافع سوئدى 

در كنــار لوكاكو و ماتيچ جزو خريدهاى جديد 
اين فصل يونايتد به شمار مى روند. مورينيو تا 
امروز 190 ميليون دلار در بازار نقل وانتقالات 
تابســتانى هزينه كرده تا عنوان ششمى فصل 

گذشته در ليگ برتر را جبران كند. 
 رئال جديد

رئال هم در تابستان مهره هاى جوانى نظير تئو 
ارناندس و دنى سبايوس را به تيم خود ملحق 

كــرده و موراتا و خامــس رودريگس را به تيم 
هاى ديگر فروخته اســت. اين در حالى است 
كه سفيدپوشان علاقه زيادى به جذب كيليان 
ام باپه ستاره موناكو هم نشان داده اند. يونايتد 
در ديدار دوســتانه اخير برابر رئال مادريد در 
كاليفرنيا در ضربات پنالتى حريفش را شكست 
داده و پنــج بازى ديگر پيــش فصل خود را با 
پيروزى به پايان رســانده و تنها به بارســلونا 

باخته است. اما رئال در هيچ يك از چهار ديدار 
تداركاتى خــود در ايالات متحده در طول 90 
دقيقه برنده نشــد و با نتيجه3-2 به بارسلونا 
باخته و برابر من ســيتى هم بــا نتيجه 1-4 
مغلوب شــد.  تنها پيروزى اين تيم در ضربات 
پنالتــى برابر تيم منتخــب  ام ال اس حاصل 
شده بود. آقاى خاص در آســتانه رويارويى با 
تيم سابقش ضمن تمجيد از قابليت هاى رئال 
گفتــه كه بازى برابر بهترين تيم اروپا، فرصتى 
اســتثنايى براى تيمش خواهد بود. « بازيكنان 
ما تجربه زيادى در ســطح بازى هاى اروپايى 
ندارند. اين تيم جديد منچستريونايتد با نسل 
جديد بازيكنان اين تيم اســت. فصل گذشته 
ليگ اروپا براى ما جهت كسب تجربه اهميت 
داشت و امسال دوباره به ليگ قهرمانان برگشته 
ايم و بازى در سوپرجام اروپا برابر بهترين تيم 

قاره فرصت خوبى براى ما خواهد بود.» 
 مورينيو به نكته جالبى هم اشاره كرده و اينكه هر 
بار در سوپرجام اروپا بازى كرده ، درنقش برنده 
ليگ اروپا در اين بازى حضور يافته است:«وقتى با 
پورتو قهرمان چمپيونزليگ شدم، اين تيم را ترك 
كردم. وقتى با اينتر به اين عنوان دست يافتم از 
اين تيم جدا شده بودم. هرگز با تيم قهرمان اروپا 
در ايــن بازى حضور پيدا نكــرده ام. اين بار هم 

مقابل رئال همين طور خواهد بود.»

مقام تاريخى براى سواركار استقامت 
ايران

ورزش:  رقابت هاى سوارى استقامت بين المللى CSI فرانسه با 
درخشش مسعود محكم كار، سواركار ايرانى به پايان رسيد.

 اين رقابت ها طى روز و در مســافت 150 كيلومتر برگزار شــد. 
در اين رويداد مســعود محكم كار تنها شركت كننده ايرانى براى 
اولين بار در تاريخ مســابقات ســوارى استقامت موفق به كسب 

رتبه چهارم شد.

به منظور حضور در جام رياست فدراسيون 
جهانى آسيا

تيم ملى تكواندو در راه ازبكستان
ورزش:  نخستين دوره مسابقات جام رياست فدراسيون جهانى 
در منطقه آســيا از روز جمعه (20 مردادماه) به مدت 3 روز در 
تاشكند ازبكستان برگزار مى شود كه براساس تصميم فدراسيون 
جهانى تكواندو و به منظور افزايش انگيزه بازيكنان و تيم ها براى 
حضور در ايــن رقابت ها، هر تيم مى تواند علاوه بر تركيب كامل 
خود، مدال آوران اين رويداد را در مسابقات قهرمانى آسيا 2018 

نيز همراه داشته باشد.
تيــم ملى تكوانــدو كشــورمان بــا هدايت فريبرز عســكرى 
با تركيب مهدى اسحاقى و ابراهيم صفرى (وزن 54- كيلوگرم)، 
محمد صادق دهقانــى (وزن 58- كيلوگــرم)، آريان محمدى 
و مهدى يوســفى (وزن 63- كيلوگرم)، سالار وحيدى و عليرضا 
عليارى (وزن 68- كيلوگرم)، مهدى جلالى (وزن 74- كيلوگرم)، 
عرفان ناظمى (وزن 80- كيلوگرم) و احمد محمدى (وزن 87- 
كيلوگرم) صبح روز چهارشــنبه (18 مردادماه) راهى ازبكستان 

مى شوند. 
گفتنى است؛ مسابقات «جام رياست فدراسيون جهانى» در منطقه 
آسيا G2 است و به نفرات اول تا سوم به ترتيب 20،  12 و 7,20 

امتياز در راستاى افزايش رنكينگ المپيك تعلق مى گيرد.

غلامرضا محمدى: براى رقابت هاى 
جهانى چند تغيير داريم

ورزش:  ســرمربى تيم ملى كشتى آزاد نوجوانان مى گويد: براى 
رقابت هاى جهانى در چند وزن تغييراتى انجام خواهد داد و تمام 

نفرات تيم آسيايى به جهانى اعزام نمى شوند.
غلام رضا محمــدى درباره تركيب تيم نوجوانان براى رقابت هاى 
جهانى گفت: احتمالاً نسبت به قهرمانى آسيا دو سه تغيير داشته 
باشيم. كار ما خيلى ســخت است و به لحاظ فنى با رقبا فاصله 
داريم. سال گذشته در جهان اين تيم هشتم و در آسيا سوم شده 
و در حال تلاش هستيم كه اين فاصله را هرچه سريع تر كم كنيم.

سرانجام مدال برنز 2015 آسيا به 
ژيمناست ايران رسيد

ورزش: با مثبت اعلام شدن دوپينگ نماينده كشور قزاقستان در 
مسابقات قهرمانى ژيمناستيك 2015 آسيا سرانجام مدال برنز به 

هادى خنارى نژاد رسيد.
با مثبت اعلام شدن دوپينگ ژيمناست قزاقستانى در رقابت هاى 
قهرمانــى 2015 آســيا در توكيو ، هادى خنــارى نژاد صاحب 
مدال برنز شد و ژيمناست قزاق 2 سال از كليه مسابقات محروم 

شد. 
زهــرا اينچه درگاهى؛ رئيس فدراســيون ژيمناســتيك گفت:  
 با قطعى شــدن مدال برنز خنــارى نژاد، دومين مــدال تاريخ 
ژيمناستيك كشورمان در رقابت هاى قهرمانى آسيا هم بدست 
آمد. عبداالله جامعى ديگر ورزشــكار كشورمان بود كه مدال برنز 

خرك حلقه را گرفته بود.

ادامه غيبت «على حسينى» در اردوى 
تيم ملى وزنه بردارى 

ورزش:  رئيــس فدراســيون وزنه بردارى دليل نبودن ســعيد 
على حسينى در اردوى تيم ملى را رسيدگى به مسائل تحصيلى 
عنوان كرد و گفت: اميدوارم در اردوى بعدى، او در بدنه تيم ملى 

حضور فعالانه اى داشته باشد. 
على مرادى درباره زمان  اضافه شدن سعيد على حسينى به اردوى 
تيم   ملى وزنه بردارى، بيان  كرد: على حســينى درگير مســائل 
تحصيلى است و  ما نمى خواهيم اردو خللى در برنامه تحصيلى او 

به وجود بياورد. او  با سرمربى مرتب در ارتباط است. 
در اردوى تهران گاها مى آيد و مى رود تا برنامه هاى تمرينى اش را 
ســرمربى كنترل كند و به اين صورت بتواند به مسائل كارى اش 

هم برسد.

خبر
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تلاش هندبالى ها براى بازگرداندن رئيس مستعفى فدراسيون

رحيمى: منتظرم جايگزينم معرفى شود
ايسنا: دبير فدراســيون هندبــال مى گويد كه 
هنــوز رحيمى با وجــود اســتعفايش به امور 
فدراســيون نظارت دارد و وزارت ورزش بايد به 
حواشى و مشــكلات مالى اين فدراسيون ورود 
كند. محمدرضا رجبى در مورد حضور رحيمى 
در فدراســيون هندبال، اظهار كرد: رحيمى با 

وجود استعفا پيگير امور فدراسيون است. 
دبير فدراسيون هندبال در ادامه گفت: مشكلات 
قبل، بدهى و حواشــى ها به قوت خودش باقى 
اســت و رحيمى نيز با اين شــرايط روى حرف 
خود براى استعفا خواهد بود ولى خدا را شكر او 
در  فدراسيون حاضر مى شود و امور را پيگيرى 

مى كند.
وى گفت: همه تلاش مى كنند كه رحيمى دوباره 
به هندبــال برگردد چون رفتــن رحيمى براى 
جامعه و خانواده هندبال سنگين خواهد بود. در 
جلســات روز گذشته تمامى هيئت هاى استانى 

با رحيمى صحبت كردند كه تجديدنظر كنند.

رجبى بــا بيــان اينكــه وزارت ورزش بايد به 
مشــكلات هندبال ورود كند، خاطرنشان كرد: 
مشــكلات اين فدراسيون منابع مالى و حواشى 
است و وزارت ورزش بايد به اين مشكلات ورود 
كند تا رحيمى دلگرم شــود و به فدراســيون 
برگردد. غير از اين شــرايط ســخت است. بايد 
ببينيــم كه رحيمــى تنها مهره اى اســت كه 
مى توانــد هندبال را به روزهاى خوش برگرداند 
و غير از اين هر چه باشد هندبال سرپا نخواهد 

شد.
دبير فدراســيون هندبال در باره تصميم وزارت 
ورزش در باره اســتعفاى رحيمى گفت: آخرين 
مطلبى كه از سوى وزارت مطرح شده است اين 
بود كه موافق رفتن رحيمى نيســتند و كمك 
خواهند كرد كه رحيمى به رياســت فدراسيون 
باز گردد اما خوب بايــد ببينيم چه اتفاقى رخ 
مى دهد. بعد از مطرح شدن استعفاى رحيمى، 
حمايت قاطع و چشمگيرى نسبت به رحيمى، 

از سوى خانواده هندبال ايجاد شد. اميدوارم كه 
وزارت ورزش با ورود به موقع فدراسيون هندبال 
به خواســته هاى بر حق خانواده هندبال پاسخ 
مثبت دهد و با برطرف كردن موانع و مشكلات 
پيش روى اين رشــته آرامش دوباره به هندبال 

ايران بازگردد.
عليرضا رحيمى رئيس فدراســيون هندبال هم 
اظهار كرد: درست اســت كه استعفا داده ام اما 
نمى توان كارهاى فدراسيون را لنگ گذاشت.او 
در ادامه گفت: منتظر هستم كه نفر  جايگزين 
معرفى شــود تا فدراسيون را تحويل دهم اما تا 
آن موقع نبايد كارهاى فدراسيون تعطيل شود. 
او در ادامه درباره علت استعفاى خود خاطرنشان 
كرد: علاوه بر بدهى هاى موجود در فدراســيون 
حواشى و مشكلات ديگرى نيز وجود داشت. به 
هر حال من از جامعــه هندبال عذر مى خواهم 
و منتظر هســتم تا فدراســيون را به نفر بعدى 

تحويل دهم.

وعده 
سرعتى ترين دختر دونده 

كم بيناى ايران
ايسنا: دارنده دو نشان طلاى مسابقات جهانى دووميدانى 

معلولان گفت: فكر نمى كردم مدال طلا بگيرم اما موفق شدم 
در دو ماده تخصصى ام بر سكوى نخست قرار بگيرم. تلاش خواهم 
كرد در ميدان هاى بعدى هم پرچم ايران بالا برود. هاجر صفرزاده 
پس از اين كه براى نخستين بار دو نشان طلاى مسابقات جهانى 
پارا دووميدانى را به دست آورد به سايت كميته ملى پارالمپيك 
گفت: حس خوبى دارم كه توانستم به عنوان اولين دختر دونده 
ايرانى در مسابقات جهانى مدال كسب كنم و اميدوارم توانسته 

باشم ايرانيان را خوشحال كنم. من همه تلاشم را به كار 
مى بندم كه پرچم ايران بالاتر برود و با نتايجى كه 

به دست مى آورم خانواده و جامعه ورزش را 
شگفت زده كنم.

كيهانى:
از ركوردشكنى 

خوشحالم
تسنيم: حسين كيهانى يكى از سه نماينده ايران در 

رقابت هاى دووميدانى قهرمانى جهان بود كه در ماده دوى سه 
هزار متر با مانع از گروهش صعود نكرد و در مجموع نيز در رده 

بيست و چهارم قرار گرفت.كيهانى در حالى بيست و چهارم شد كه 
توانست 10 ثانيه ركورد ايران را ارتقا بدهد و پس از 26 سال ركوردشكنى 
كند تا نامش به عنوان بهترين نماينده ايران در اين رقابت ها مطرح شود. 
وى در مورد ركوردشكنى گفت: مسابقات در سطح بسيار بالايى برگزار 
شد و قوى ترين و سخت ترين حريفان نيز در گروه من قرار داشتند، 

اما خدا را شكر اجازه ندادم فاصله زيادى با نفرات برتر پيدا كنم. 
با توجه به اينكه اولين حضورم در رقابت هاى جهانى را 

تجربه مى كردم، كمى ترسيده بودم اين در حالى 
بود كه مى توانستم ركورد بهترى را 

ثبت كنم. 

نايب 
قهرمانى ايران در 

دووميدانى معلولان جوانان جهان
ورزش: كاروان ايران با كسب 12 طلا، 5 نقره و 5 برنز در حالى 
در جايگاه دوم قرار گرفت كه آمريكا با 18 طلا، 8 نقره و 10 برنز 

قهرمان شد و جايگاه سوم نيز به انگليس با 11 طلا، 4 نقره و 5 برنز رسيد.
تيم ايران در اين مسابقات با 20 ورزشكار در بخش جانبازان و معلولين و 

4 ورزشكار در بخش نابينايان و كم بينايان حضور يافت و از 22 مدال كسب 
شده، 5 مدال در بخش نابينايان و كم بينايان به دست آمده است. از نكات 
قابل توجه، حضور بانوان جوان و مدال آورى آنها بود كه مى توان به كسب 
دو طلاى فاطمه انصارى در مواد پرتاب وزنه و ديسك (بخش جانبازان 

و معلولين) و دو طلا توسط هاجر صفرزاده (بخش نابينايان و 
كم بينايان) در مواد دو 200 و 400 متر اشاره كرد. نيره 

سلامتيان نيز ديگر بانوى جوان تيم ملى بود كه 
موفق به كسب مدال طلا شدند.
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ونگر: در مورد 
قراردادم اشتباه كردم

بى بى سى: سرمربى آرسنال اعتراف 
كــرد كه تاخير در مشــخص كردن 
آينده خود در اين باشــگاه در فصل 
گذشــته، ممكن است تاثير منفى بر 

عملكرد تيمش گذاشته باشد. 
آرسن ونگر مى گويد: وظيفه هركدام از ما به وجود آوردن جو مثبت در اردوى 
تيم است. جو خاصى به دليل شراط ماندن يا رفتن من در تيم به وجود آمد 
كه شــايد در اين زمينه مرتكب اشتباه شدم. براى موفقيت در فصل جديد 
همه چيز به خودمان بســتگى دارد. ما در چهار فصل گذشته شروع بدى را 
در آغاز فصل ليگ برتر داشته ايم،  اما براى اين فصل بايد از همان هفته اول 

كاملا آماده باشيم.

والورده: خروج نيمار 
ما را از خط خارج 

نخواهد كرد
گل: ســرمربى بارســلونا تاكيد كرد 
خــروج فوق ســتاره برزيلى از جمع 
آبى و انارى پوشان تاثيرى در اهداف 

تيمش براى فصل جديد نخواهد گذاشــت. ارنســتو والــورده مى گويد: هر 
بازيكنى مى تواند سرنوشت خود را تعيين كند و نيمار نيز همين كار را كرد. 
مــا با اينكه ترجيح مى داديم او نزد ما بماند اما بــراى وى در آينده آرزوى 
موفقيت داريم و تلاش مى كنيم بر تركيب كنونى و بازيكنانى كه در اختيار 
داريم و بازيكنانى كه به تيم اضافه خواهيم كرد تمركز داشته باشيم. با رفتن 
نيمار براى ما يك در بســته شده، اما درهاى زيادى هم باز شده و نسبت به 

آينده خود بسيار هيجان زده هستيم.

كلوپ: از خط دفاعى 
ليورپول راضى هستم

شايعات  اينكه  با  اسكاى اسپورتس: 
زيادى مبنى بر تمايل باشگاه ليورپول 
براى خريد فن دايك مدافع ساوتهمپتون 
شنيده مى شود، يورگن كلوپ سرمربى 

قرمزها در آســتانه آغاز ليگ برتر انگليس تاكيد كرد كه از مدافعان خود راضى 
است. كلوپ مى گويد: ما اكنون چهار مدافع داريم و به بازيكن ديگرى نياز نداريم. 
شــما نمى توانيد با اطمينان بگوييد خريد دفــاع پنجم ما را قوى تر مى كند؛ ما 
نمــى توانيم به زور كارى را انجام دهيم و خريد را فقط براى اينكه كارى انجام 
داده باشيم صورت دهيم. من از تركيب تيمم راضى هستم و تلاش دارم تا با كار 
كردن بيشتر با بازيكنان، آن ها را بهتر كنم، اما هيچوقت با خودم فكر نكردم اگر 

اين بازيكن يا آن بازيكن را نداشته باشم نمى توانم كار كنم.



 جامعه/ محبوبه علی پور 
بنابر آمار موجــود در حال حاضر  

بیش از ۲۰۰ هزار خانه و آپارتمان 
غیرمجاز در سراسر کشور شناسایی شده اند که 
بدون مجوز درحال خدمات دهی به گردشــگران 

هستند.
جالب اینجاســت که حتی اتباع سایر کشورها 
نیز برای خود بازاری در این آشــفته بازار فراهم 

کرده اند.
از همین رو طی روزهای گذشته جامعه هتلداران 
ایران طی نامه ای به سرپرست معاونت گردشگری 
سازمان میراث فرهنگی، پیشنهاد خود را درباره 
تفویض اختیار برخی امور اجرایی سازمان میراث 
فرهنگی به جامعه هتلداران اعلام کردند که یکی 

از این موارد ساماندهی خانه مسافرها بود.

 رقابت صنعت هتلداری
 با اقامتگاه های غیرمجاز 

رئیس اتحادیه هتل ها و هتل آپارتمان های استان 
تهران،بــا اظهار ناخشــنودی از وضعیت صنعت 
هتلداری، مقابلــه با اقامتگاه هــای غیرمجاز را 
نیازمند ورود جدی دستگاه های مربوطه دانسته 
و می گوید: در صورت نبود برخورد، شــاهد افول 
و ورشکستگی صنعت هتلداری خواهیم بود؛ چرا 
که آنچه شاکله هتل با آن معنا پیدا می کند، ارائه 
خدمات با بهترین و زیباترین روش های روز است.

از همین رو قانونگذار برای فراگیر کردن استفاده 
کنندگان از هتل و ســایر اقامتگاه های رسمی، 
سطوح مختلفی را تعریف کرده که در قالب سطح 
و ستاره خود را معرفی می کند و میهمان در هر 
سطح و درجه اقتصادی و اجتماعی با بهره گیری 
 از هتل هــای 1 تــا 5 ســتاره از خدمات هتل 

بهره مند می شوند.
 به این ترتیب هتل ها بــا چارچوب های تعریف 
شده و نظارت های مداوم از سوی نهادهای متولی 
و نظارتی و نیز اتحادیه که عامل اجرایی نهادهای 
نظارتی است، امنیت فردی و اجتماعی میهمان را 
در مقطع حضور در هتل تأمین می کنند، ضمن 
آنکه با نظارت های بهداشتی، سلامت میهمان را 
تضمین کرده و در صورت هرگونه مشکلی در ارائه 

خدمات مدیریت هتل پاسخگوست.
محمدعلی فرخ مهر همچنین می افزاید: در مقابل 
اقامتگاه های غیرمجاز که در پوشش آپارتمان های 
مبله و غیره فعالیت می کنند که همان گونه که 
از اســم آن ها بر می آید بیانگر گریز از ضوابط و 
مقررات و همه اصولی است که در هتل ها وجود 
دارد؛ چرا که اقامتگاه های غیرمجاز پذیرای هیچ 
ســاختار عرفی و قانونی نیســتند و در صورت 
جلوگیری نکردن از رشــد قارچ گونه آن، شاهد 
نهادینه شدن یک فرهنگ هنجار شکن، در آن ها 
خواهیم بود و این لطمه بــه یک صنعت پایدار 

است.

 تلاش زیر پوستی
 برای گردشگران کم درآمد

در حالی که فعــالان صنعت هتلــداری از این 

رویه گلایه مند هســتند، اصغر ژیان دربندی از 
پیشکسوتان این صنعت تأکید می کند: درعرصه 
گردشــگری باید خدمات اقامتی پاسخگوی نیاز 
تمام گروه های گردشگران باشد. به هرحال تمام 
مسافران آن طور متمول نیستند که در هتل های 
گران قیمت اقامت کنند و افرادی برای شــرکت 
در یک همایش یا حضــور در آزمون یا دیدار از 
نمایشگاهی یکی، دوشب در شهری دیگر اقامت 
دارند و ترجیح می دهند در مراکز ارزان تر اقامت 
کنند. از همین رو بنابر سیاست های گردشگری 
کشورها، شاهدیم در تمام دنیا در کنار هتل های 
مجلل، مراکز اقامتی ارزان قیمت برای اســتفاده 
از گردشــگران وجــود دارد. وی می افزاید: علت 
بی توجهی به نیازهای این گونه از گردشــگران 
ناآگاهی متولیان امر از اصول گردشگری و صنعت 
هتلداری است. به طوری که اغلب مسئولان تصور 
می کنند تمام گردشگران خارجی آن قدر متمول 
هستند که چند شب را در هتل های مجلل سپری 
کنند. درحالی که گردشگران زیادی برای نقاط 
دیدنی و آشنایی با فرهنگ ها سفر می کنند و به 
دنبال هزینه های اندک برای سفرشان هستند. از 
این رو در دنیا مراکز ارزان قیمت تحت پوشــش 
سازمان مشخصی و با شرایط شفاف خدمت ارائه 
می کنند. درحالی که در کشور ما هیچ نوع ضابطه 
مندی برای ســاماندهی این گونــه مراکز وجود 
ندارد.در واقع مراکــز غیر مجازی که به عناوین 
مختلف در سراسر کشور فعال هستند و تعدادشان 
نیز اندک نیست بی هیچ نظارتی مسافر می پذیرند، 
بدون آنکه عادی ترین نیازهای گردشگر همانند 
امنیت، رفاه و بهداشــت را داشــته باشند. این 
درحالی اســت که در جوامع مختلف تمهیداتی 
برای جذب هرگونه گردشگراندیشیده شده است؛ 
برای نمونه کمپ هایی در برخی کشورها فعالیت 

می کنند که اسکان و استقرار با اتومبیل شخصی 
در این محل ها برای گردشگر بسیار بسیار ارزان 
است اما مسافران برای استفاده ازخدمات رفاهی و 

جنبی باید هزینه بپردازند. 
ژیان دربندی، که ســال ها تجربــه مدیریتی در 
هتل هــای مختلف جهان را دارد، تأکید می کند: 
برخــی از مقاومت ها در برابر ایجاد مراکز اقامتی 
ارزان قیمت نیز از این تصور ناشــی می شود که 
چنین مراکــزی موجب به خطــر افتادن رونق 
هتل ها می شــوند. درحالی که عرصه هتلداری 
صنعتی است که ایجاد و تداوم آن نیاز به توجیه 
اقتصــادی دارد. اگر امروزه بعضــی از مالکان یا 
مدیران هتل ها گله مند هستند که درآمد مطلوبی 
ندارند به دلیل ناتوانی در مدیریت و سیاست های 
مدیریتی آن هاست. برای نمونه درچارت سازمانی 
هتل ها پست هایی به عنوان مدیریت کیفیت و 
بازاریاب تعریف کرده اند و برای این مشــاغل نیز 
حقوق پرداخت می شــود. درحالی که درصنعت 

هتلداری جهان چنین پســت هایی وجود ندارد 
و باید همه نیروهــای فعال در هتل از نگهبان و 
آشپز تا مدیر هتل، مسئول مدیریت کیفیت و بازار 
یابی باشند و نکته دیگر اینکه در اغلب هتل های 
کشور مسافران حتی نمی توانند با مدیریت هتل 
ملاقات کنند و پیشنهاد و انتقادی را مطرح کنند. 
متأسفانه در شیوه هتلداری ما تأکید می شود که 
از طریق روابط عمومی مسایل به مدیران منتقل 
شود، چنانچه مســافری از روابط عمومی ایرادی 
دید به چه کسی باید بگوید؟همچنین بعضی از 
هتل ها به ســامانه پیامگیر تلفنی مجهز شده اند 
ایــن قضیه هم اثر نامطلوب درجذب گردشــگر 
داخلــی وخارجی دارد. به طوری که تصور کنید 
گردشــگری از خارج از کشــور یا راه دور تماس 
می گیرد تا اتاقــی رزو کند یا اطلاعاتی در مورد 
هتل بپرســد آیا این صحیح اســت که چندین 
دقیقه هزینه تلفن بدهــد و وقت صرف کند تا 
تلفن پاســخگو حرفش تمام شــود، سرانجام به 
اپراتور متصل شود؟ مگر هتل ها به اپراتور حقوق 
نمی دهند که جوابگوی تلفن باشــد، پس چرا با 
این شیوه از این تلفنچی استفاده می شود. حال 
آنکه بســیاری از هتل های کم ستاره ما خدمات 
و سرویس دهی و رفتارشان بسیار بالا ترو بهتر از 

هتل های پرستاره ما هستند.

 هتلداری در سایه بی مهری ها
با توجه به آنچه گفته شــد باید پرســید چگونه 
می توان ضمــن ارائه خدماتــی ارزان قیمت به 
گردشــگران،رونق صنعت هتلداری را نیز حفظ 

کرد؟
ژیــان دربنــدی کــه از بانیــان ایجــاد هتل 
آپارتمان هاســت می گوید: بــرای رونق صنعت 
هتلداری باید فضای رقابتی ایجــاد کرد. از این 

رو من بیش از 4۰ ســال پیش پیشــنهاد ایجاد 
هتل آپارتمان ها را مطرح کردم اما نه با شیوه ای 
که امروز متداول اســت، بلکه معتقد بودم برخی 
خانواده ها فضاهایی برای جذب و اقامت گردشگر 
دارنــد که می تواننــد در کنار هــم و با نظارت 
نهادهای مسئول و ساماندهی آن ها از این فضاها 

استفاده کرده و کسب درآمد کنند. 
چنان که درکانادا درمسیر تورنتو به آبشار نیاگارا 
شهری به نام »نیاگارا اندلیگ« وجود دارد که تمام 
خانه هــای آن تابلو زده اند »اتــاق و صبحانه« که 
خانوادگی اداره می شود و اجاره می دهند و مورد 

استقبال توریست ها قرار می گیرند.
درحالــی که درکشــور ما که حتی نســبت به 
کشــورهای همجوار هزینه اقامت هتل گران تر 
اســت از  اینگونه خدمات ارزان قیمت و مطلوب 
کمتر دیده می شــود. به این ترتیب شاهد اقامت 
مســافران در گوشــه خیابان و درون خودروها 

هستیم.

 خلع سلاح هتلداری از سوی دولتی ها
فرخ مهر نیز با اشــاره به رســمیت بخشیدن به 
اماکن اقامتی غیرحرفه ای توسط سازمان متولی 
می گوید: سازمان میراث فرهنگی بدون توجه به 
شرایط جاری و بحرانی که برای هتلداران و سایر 
اماکن اقامتی رسمی به دلیل نبود توازن در ایجاد 
مراکز اقامتی پدید آمده، در اقدامی غیر مسئولانه 
و غیرحرفه ای بر اساس دســتورعمل اجرایی با 
عنوان ساماندهی و مدیریت خانه مسافر در خرداد 
95 آغاز به فعالیت و پذیرش عضو کرده اســت. 
حال آنکه در شرایطی که مراکز اقامتی رسمی هم 
اکنون طی ضوابط سازمان میراث فرهنگی و نیز 
نهادهای نظارتی و سایر نهادهای مرتبط اقتصادی، 
اجتماعی در حوزه هتل در ســه رســته هتل، 
هتل آپارتمان و پانسیون در قالب چارچوب های 
نظارتی امنیتی، اجتماعی و بهداشــتی فعالیت 
می کنند، به طوری که هزینه های بالا یی را برای 
ارائه خدمات استاندارد و متناسب با سطح و درجه 

به آن ها تحمیل کرده است. 
حال آنکــه فعالیت و رشــد قارچ گونــه مراکز 
غیرمجــاز اقامتی گردشــگران داخلی وخارجی 
از ابعاد اجتماعی موجب هنجارشــکنی شده و 
همچنین لطمات و عــوارض فرهنگی آن هر از 
گاهی با رفتارهــای غیراصولی و غیر اخلاقی در 
این خانه های اســتیجاری دیده می شود. از نظر 
اقتصــادی نیز ظهور این اماکن ضربه ســنگین 
اقتصادی به پیکره اماکن اقامتی رســمی می زند 
که در بهترین شــرایط هتل ها با سرمایه گذاری 
میلیاردی با ســطح اشــغال 5۰ درصد فعالیت 
می کنند که به هیچ وجه سود آن با سرمایه گذاری 
میلیاردی که توسط سرمایه گذار صورت گرفته 
است، متناسب نمی باشــد و به طبع استمرار و 
جلوگیری نکردن توسط نهادهای نظارتی، امنیتی 
از رشــد این قبیل اماکن و نیز خانه های مسافر 
لطمه ســنگینی برای صنعت هتلداری خواهد 
داشت و ایجاد شرایط جذب سرمایه گذار جدید 

به این صنعت محال می باشد.

قدس گزارش می دهد 
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جامعه

آنچه می خوانید :
 درعرصه گردشــگری باید خدمات 
تمــام  نیــاز  پاســخگوی  اقامتــی 
گروه هــای گردشــگران باشــد. به 
هرحــال تمــام مســافران آن طور 
متمول نیســتند کــه در هتل های 

گران قیمت اقامت کنند.
از همیــن رو بنابــر سیاســت های 
گردشگری کشــورها، شاهدیم در 
تمام دنیــا در کنار هتل های مجلل، 
مراکــز اقامتــی ارزان قیمت برای 

استفاده از گردشگران وجود دارد

حالا که قرار است آقای سیف بماند...

آقای دکتر ولی الله سیف، رئیس کل بانک مرکزی بتازگی در آخرین 
روز عمر دولت یازدهم که اغلب وزیران با تردید درباره ادامه خدمت 
خود در دولت دوازدهم سخن می گویند در کمال صراحت فرمودند: 
» دوران خدمت من در بانک مرکزی هنوز پایان نیافته و قرار است 

در این پست کماکان خدمت کنم«.
سیف، در حالی که اخیراً دستور داده بود حدود 5۰۰ هزار فقره وام 
ازدواج برای زوجین جوان با هزینه ای حدود پنج هزار میلیارد تومان 
تخصیص داده شــود، یکی از روزنامه ها روز پنجشنبه، 1۲ مرداد با 
تیتر بزرگ اطلاع داد بر خلاف اظهارات رئیس کل بانک مرکزی وام 

ازدواج در دست انداز افتاده است.
این روزنامه نوشت بانک ها از پرداخت وام ازدواج خودداری می کنند؛ 
همین بانک ها که از اعطای وام های 1۰ میلیون تومانی به بهانه های 
مختلف سرباز می زنند، وام های کلان به افراد خاصی بدون هیچ قید 

و شرطی پرداخت می کنند.
آقای ســیف چندی پیش با سر و صدای زیادی طرح های ضربتی 

اعطای وام به مزدوجین را اعلام کرد. 
این همه بانک به بهانــه ضرورت دو ضامن کارمند دولت، مردم را 
در پیچ و خم راهروهای ادارات خود می دوانند، مشکل می تراشند 
و دو ضامن معتبر و وثیقه می خواهند. جایگزین های تعیین شده به 
وسیله بانک مرکزی را قبول نمی کنند، البته چهار شماره تلفن برای 
پاسخگویی به مردم تعیین شده ولی به مصداقی »شاه می بخشد، 
شیخ علیخان نمی بخشد« )منظور شاه سلیمان صفوی و شیخعلی 

خان زنگنه صدراعظم او(.
حال که آقای ولی الله سیف از موضع قبلی خود عقب نشینی کرده 
و قصد دارد مشکل ازدواج جوانان را تا حدودی حل کند، بعضی از 
بانک ها از خر شیطان پایین نمی آیند و متقاضیان را سر می دوانند. 
چند روز پیش در فضای مجازی دیدم عده ای از خریداران فازهای 
آخر مسکن مهر که چند سال است اقساط خود را پرداخته اند در 
پردیس مهر اجتماع کرده از تحویل ندادن آپارتمان های مســکن 
مهر شکایت و ندبه و زاری می کردند و باز جایی خواندم عده ای از 
دلالان به بهانه اینکه این اراضی مشکل دارد، خواهان حق چای و 
شیرینی گزافی از مردم شده اند که 5۰۰۰ از متقاضیان می گفتند 
حق چای و شــیرینی مطالبه شده به قدری گزاف است که یارای 

پرداخت آن را ندارند!
چقدر خوب بود آقای آخوندی، وزیر راه و شهرسازی شخصاً به محل 
می رفت و مشکل این مردم مظلوم بی خانمان را حل می کرد و همان 
طور که ضربه محکمی به خبرنگار صدا و ســیما زد و میکروفن را 
از دســت او گرفت و پرت کرد، شال و کلاه کرده، سری به شهرک 
پردیس مهر بزند، اجازه دهد این 5۰۰۰ متقاضی مسکن که پول 
داده اند اما کارشکنی ها مانع رسیدن آنان به منازلشان می شود، دور 

او را بگیرند.
مســتدعیات خود را به عرض برسانند و دکتر آخوندی با حمایت 
از ایشــان سیلی محکمی به گوش چاق و متورم دلالان بی وجدان 
مفتخوار بی غیرت بزند. اما جناب سیف که قول قطعی داده تا پایان 
شهریور صف متقاضیان ازدواج تمام خواهد شد، باید از ظاهر شدن 

در میان مردم نترسد.
شــنیده ام تعدادی از مؤسسات، ســاماندهی شده و به چند بانک 
ســپرده شده اند. خوب است ایشان به صف متقاضیان سر می زده، 
دســت چند تن از آن ها را گرفته جلوی میز رئیس شــعبه های 
کارشکن و اخمو برده، بپرسد با این دستور من به عنوان بالاترین 
مقام بانکی کشور چرا موش می دوانید و مردم را آلاخون والاخون 

و ناامید می کنید؟ 
ایشــان فرموده اند من باز هم در این پست خواهم ماند. خیلی هم 

تأکید کرده اند که سایه شان مستدام است.
نمی دانم چرا یاد شاهزاده عبدالمجید میرزا عین الدوله افتادم که 
ابتدا در اندرونی و بیرونی مظفرالدین میرزا ولیعهد خدمت می کرد. 
مدتی امور دواب ولیعهد با ایشان بود. سپس وقتی مظفرالدین میرزا 
شاه شد با ایشان به تهران آمد و در دربار خدمت می کرد و صاحب 

چندین پست مهم درباری بود. 
پــس از برکنــاری اتابک امین الســلطان در نهایت حیرت عموم 
صدراعظم شــد. یک سفر آخر با شــاه به اروپا رفت. بسیار خشن 
و بی ملاحظه بود. کما اینکه شــدت عمل و خشونت و بی اعتنایی 
او ســبب بروز جنبش عدالت خواهی و ســپس مشروطه شد. او 
دستور داد کشــیک چیان و تفنگداران حکومتی به مردم شلیک 
کنند. علماءالدوله حاکم تهران به دســتور او تجار قند را به چوب 
بســت و سپس به آنان چلوکباب داد، در هر حال عین الدوله پس 
از برکناری از صدراعظمی باز هم با ســبیل های سفید آخته خود 

مشاغل مهمی داشت. 
در دولت مشروطه بارها رئیس الوزرا و وزیر شد و مظهر بی اعتنایی 
به مردم و خشــونت بود. در دوران ریاســت وزرا وقتی که عبدالله 
مستوفی مسئول امور غله تهران علیه او صحبت کرد و نظرات وی 
را نادرســت نامید به تلفنچی هیئت وزیران دستور داد بزن پس 
گردنش. همین آدم در اواخر عمر بســیار مرد متواضع و مظلومی 
شده بود؛ زیرا فهمیده بود میز دولتی در ایران دائمی نیست و باید 

مردمداری کرد و به مردم احترام گذاشت.
من شنیده بودم آقای سیف رفتنی است و قرار است دکتر طهماسب 

مظاهری رئیس کل بانک مرکزی در دولت دوازدهم شود.
حال که این اتفاق میمنت بار روی نداده اســت آقای دکتر سیف 
مشکل صندوق قرض الحسنه را حل کند.اگر ایشان مسئله وام های 
ازدواج را حل کند نام نیکی از خود باقی خواهد گذاشت و همه او 

را دعا خواهند کرد.
چقدر خوب است جناب ســیف تکلیف همه صندوق های قرض 
الحســنه و اعتباری را روشــن کرده و مردم را از تجمع و نفرین و 
فریاد و استغاثه که در فضای مجازی منعکس می شود و برای آبروی 

کشور مفید نیست، بازدارد.
من وقتی شــیون ها و ناله ها و نفرین های آن پیرزن مال از دست 
داده در شــکایت از مؤسســه کاســپین را در فضــای اجتماعی 
می شــنیدم و می دیدم باور کنید به جای مسئولان بانک مرکزی 
لرزیدم و نگران شــدم که درست است ایشان مجوزی صادر کنند 
که نتیجه آن کلاهبرداری مشتی شیاد بی وجدان باشد و مردم که 
به اعتبار امضای ایشان هســتی و دارایی خود را سپرده گذاری و 
سرمایه گذاری کرده اند، ایشان را مورد لعن و نفرین قرار دهند و از 

فردای قیامت بر حذرشان دارند؟
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 جامعه/ محمود مصدق  رئیس ســازمان نظام پزشــکی 
کشور از ارجاع پرونده مرحوم کیارستمی به هیأت عالی نظام 
پزشــکی خبر داد و گفت: از آنجایــی که وکیل خانواده این 
مرحوم به حکم صادره از ســوی هیأت تجدید نظر اعتراض 
کردند، طبق ماده 4۰ قانون نظام پزشــکی پرونده بار دیگر 

توسط هیأت عالی نظام پزشکی رسیدگی می شود.
به گزارش خبرنگار ما، علیرضا زالی صبح دیروز و در آخرین 
نشست خبری خود که به مناسبت روز خبرنگار برگزار می شد 
با اعلام این خبر، به نقش تأثیرگذار رســانه ها و خبرنگاران 
در توســعه حوزه سلامت اشــاره کرد و گفت: فراگیر شدن 
مباحثی چون بیمه ها، تعرفه ها، مالیات پزشــکان و از همه 
مهم تر افزایش بودجه بخش بهداشت و سلامت کشور مرهون 

تلاش های خبرنگاران خدوم و رسانه هاست.

وی سپس به بحث انتخابات نظام پزشکی کشور که بتازگی 
برگزار شده است پرداخت و گفت: با توجه به ایراد پیش آمده 
در سیستم الکترونیکی، درخواست تمدید زمان رأی گیری 
را تا صبــح روز بعد داده بودیم که این امر با مخالفت هیأت 

نظارت مواجه شد.
به گفته وی منتخبان جدید ســازمان نظام پزشــکی شاید 
گرایش های سیاسی داشته باشــند اما مورد اعتماد جامعه 
پزشکی واقع شــده اند و قطعاً به این ســازمان نگاه صنفی 
خواهند داشــت. زالی در ادامه به نگاه ویژه دولت یازدهم به 
حوزه ســلامت اشــاره کرد و گفت: نگاه دولت به این بخش 
راهبردی بوده هرچند نتوانســته است به برخی اهداف مورد 
نظرش دست یابد. وی با اشاره به این که جایگاه حوزه سلامت 
در بین دستگاه ها سیزدهم بوده اما اکنون به رتبه سوم ارتقا 

یافته است، افزود: این نگاه عمیق و راهبردی به حوزه سلامت 
باید ادامه یابد. 

در واقع در دوره جدید، دولت و مجلس باید تلاش بیشتری 
در حوزه سلامت داشته باشند و کاستی ها و نواقص موجود 

بویژه در طرح تحول سلامت را بر طرف کنند. 
وی در همین زمینه خواستار افزایش سهم حوزه سلامت از 
منابع عمومی شد و گفت: طی سه دهه گذشته به این حوزه 
اعتبارات کافی تزریق نشــده است و این کسری باید جبران 

شود. وی با اشاره به ضرورت سرمایه گذاری بخش خصوصی 
در حوزه سلامت، تصریح کرد: این بخش همچنان با هراس 
به حوزه سلامت می نگرد. باید درها به روی بخش خصوصی 

باز شود. 
زالی در پاسخ به پرســش خبرنگاری درباره عملکرد وی در 
سازمان نظام پزشکی، گفت: در شرایط سختی نظام پزشکی 
را تحویــل گرفتم، در واقع چون آقای احمدی نژاد حکم مرا 
امضا نمی کرد این سازمان به مدت 7 ماه بلاتکلیف بوده است. 
ضمن این که در ادامه اجرای طرح تحول نظام ســلامت در 
دســتور کار دولت یازدهم قرار گرفت که مشــکلات خاص 
خودش را داشت یعنی کارم را با چالش شروع کردم به طوری 
که در هر ده روز با یک شــبه بحران در سازمان مواجه بودم. 
بنابراین ریاست ســازمان نظام پزشکی یکی از سخت ترین 

دوره های کاری ام بوده است.
وی درباره علت نامزد نشدن دوباره خود در این سازمان گفت: 
برای دگردیسی در ســازمان نیاز به سلایق جدید تر داریم. 
وجــود افراد جدید می تواند طراوت تازه ای به این ســازمان 

ببخشد و راهی برای ایده ها و نگرش های جدید باز کند.

رئیس سازمان نظام پزشکی خبر داد 

ضرورت سرمایه گذاری بخش خصوصی در حوزه سلامت

مسئول عقیدتی سیاسی حشدالشعبی بیان کردمعاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک بیان کرد عضو شورای شهر تهران مدعی شدرئیس کمیته امداد امام خمینی خبر داد

اختصاص 1/5 میلیارد دلار برای 
مناطق محروم

برج میلاد 
در خطر »کج شدن« و فروریختن!

تکذیب افزایش تعرفه حق التحریر 
دفاتر اسناد رسمی

اقدام های سازنده ستاد بازسازی 
عتبات در حوزه سلامت

مهر: رئیس کمیتــه امــداد از تصویب اختصــاص 1/5 
میلیارد دلار از محل صندوق توســعه ملــی برای برطرف 
 کــردن محرومیــت از مناطــق محروم و روســتایی خبر 

داد. 
پرویز فتاح در نشســت خبری افــزود: مهم ترین اقدام در 
حــوزه کمیته امــداد در چهار ماه گذشــته اجرای مصوبه 
مجلس در خصوص افزایش مســتمری مددجویان کمیته 
 امداد و بهزیســتی بود کــه از فروردین ماه اجرایی شــده 

است.
وی ادامه داد: در چهار ماه گذشــته افزایش مســتمری به 
حســاب یارانه مددجویان واریز شــد که فکر می کنیم این 
خــلاف قانون اســت. در حال حاضر دولت این مســئله را 
پذیرفتــه و قبول کرده که از همین ماه یا ماه آینده افزایش 
مستمری از سوی نهادهای حمایتی و به حساب مستمری 

واریز شود.

ایسنا: عضو کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر از 
احتمال ریزش و یا کج شدن برج میلاد در پی نبود ایمنی 
گود مجاور خبر داد. محمد مهدی تندگویان درباره گود رها 
شــده جنب برج میلاد با بیان اینکه فاز ۲ برج میلاد شامل 
مرکــز تجارت جهانی، مجتمع تجاری، پارکینگ هتل پنج 
ستاره و فضای نمایشگاهی در نظر گرفته شده است، گفت: 
در حدود دو هکتار برای اجرایی کردن فاز دو برج میلاد در 
نظر گرفته شــده است که بر این اساس برای مرکز تجارت 
جهانی 1۲۰ هزار متر مربع و مجتمع تجاری ۶۳ هزار متر در 

نظر گرفته شده است.
وی با بیان اینکه برای برج میلاد 5۰۰۰ پارکینگ نیز پیش 
بینی شده بود که در این راستا از طراحان مختلف دعوت شد 
که نسبت به ارائه طرح های خود اقدام کنند، گفت: پس از 
تصویب طرح، شهرداری ساخت کل فاز دو برج میلاد را به 

شرکتی وابسته به نیروی انتظامی داد.

ایرنا: معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
گفت: تعرفه حق التحریر دفاتر اسناد رسمی هیچ افزایشی 
نداشته و اخبار منتشر شده در برخی خبرگزاری ها و جراید 
در این رابطه تکذیب می شــود. محمد مهدی انجم شعاع 
افــزود: دریافت حق التحریر بیش از میزان مقرر، برابر ماده 
۲9 آیین نامه قانون دفاتر اسناد رسمی، موجب مسئولیت 
و تعقیب انتظامی است. وی اظهار کرد: تبصره ۶ تعرفه حق 
التحریر دفاتر اســناد رسمی به شماره 77811 / 94 تاریخ 
94/5/1۲ مبنی بر تجویز افزایش 1۰ درصدی حق التحریر، 
به موجب رأی هیئت عمومی دیوان عدالت اداری ابطال شده 
است و سران دفاتر اسناد رسمی مکلفند حق الزحمه تحریر 
و ثبت اسناد رسمی و سایر خدمات ثبتی را بر اساس مبلغی 
که سامانه الکترونیک اسناد رسمی محاسبه و اعلام می کند، 
دریافت کننــد و از هر گونه تغییر در مبلغ حق التحریر به 

استناد تبصره یاد شده خودداری کنند.

فارس: مســئول عقیدتی سیاسی حشدالشــعبی با بیان 
اینکه هدف از بازدید از ســتاد بازســازی عتبات عالیات در 
جمهوری اسلامی ایران رایزنی با رئیس و مدیران این ستاد 
و بررسی چندین موضوع است، گفت: ستاد بازسازی عتبات 
عالیات پروژه های متعددی را در حوزه بهداشــت و سلامت 
و همچنین ســاخت و ساز مساجد، امامزادگان و مرقدهای 

مطهر در عراق دارد.
حجت الاسلام سید محمد حیدری با اشــاره به اقدام های 
مختلف ســتاد بازســازی عتبات عالیات در مسجد جامع 
خلانی که مرقد محمد بن عثمان دومین نایب خاص امام 
زمان )عج( در زمان غیبت صغری در آن واقع شــده است، 
تصریح کرد: در این مسجد کتابخانه بسیار بزرگی وجود دارد 
و ستاد بازسازی در بحث اعزام پزشکان متخصص و کمک 
 به تجهیز و توسعه بیمارستان نیز اقدام های خوبی انجام داده 

است.

*خسرو معتضد
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